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Pozdrav učenici! (Aplauz. "Pozdrav Učitelju!") 
 Znam da u publici ima Singapurskih učenika, zajedno sa puno ljudi koji su daleko putovali 
iz Kine, ljudi iz drugih država, i iz mnogo različitih regija. Cilj ove Fa konferencije je pomoći vam 
uzdići vaše razine što brže moguće dijeleći iskustva jedni sa drugima i tražeći vaše nedostatke. To je 
opći cilj. Ipak mnogo učenika me žele vidjeti jer su se već kultivirali duže vrijeme pa su stekli sve 
dublje razumijevanja Fa,* oni su počeli shvaćati iz vlastitih iskustva, i osobno osjetili sve više 
različitih aspekta kultivacije. Puno vas nije prisustvovalo na seminarima koje sam prije davao u 
Kini na samom početku, i puno vas ste učili i vježbali samostalno, tako da ste me stvarno željni 
vidjeti. Ja znam kako se osjećate. Znači zato ste ovdje. Ima puno takvih koji imaju takve osjećaje i 
koji su htjeli doći. Ja vrlo dobro razumijem vaše osjećaje, ali ipak mislim da prije u prvim godinama 
kada sam osobno podučavao Fa, tada su govori o Fa bili najvažniji. 
 Sada kada je Fa predan javnosti i knjige široko cirkuliraju u društvu, naši učenici mogu čitati 
knjige. To jest, svi vi možete učiti Fa i kultivirati se, i efekti su isti kao u seminarima u kojima sam 
osobno davao i podučavao Fa u tim godinama - ništa nije izostavljeno. Ono što je sada najvažnije je 
imati stabilno okruženje u kojem ćete se što prije moći poboljšati u kultivaciji. Učenjem Fa i 
kultivacijom, shvatili ste i uvjerili se da se vaš Učitelj stvarno brine za vas i da vam je odgovoran. 
Vaš napredak, je na taj način sistematski priređen, svatko od vas ima svoj vlastiti sistematski 
priređen put. Vaša želja vidjeti me može pomutiti vaše misli i onesposobiti vas da se kultivirate sa 
mirnim umom, ili bi vas mogla navesti da me po svuda tražite. To bi utjecalo na vašu kultivaciju. Fa 
je uveden u javnost. Međutim, je li vam palo na pamet da su vaš napredak i kultivacija najvažniji? 
Ako se ne možete poboljšati, ili ako se ne možete kultivirati, onda moje predavanje Fa je uzaludno. 
 Ništa ne smije ometati vašu kultivaciju, jer je ona najvažniji prioritet. Samo vam želim reći 
da dok se kultivirate morate smiriti svoje srce1 i misli i ne dozvoliti da obične ljudske vezanosti 
utječu na vas. Ako ste [došli ovdje] iskreno radi kultivacije, uzdizanja vaše razine, prepoznavanja 
vaših nedostatka, ili ako ste došli ovdje da biste vidjeli kako Singapurski učenici napreduju u 
njihovoj kultivaciji i poslušati njihova iskustva i shvaćanja kako biste poticali vaš vlastiti napredak - 
ako vam je to u mislima - onda sam ja oduševljen. Naravno, željeti vidjeti Učitelja nije pogrešno. 
Ali ne biste trebali imati jake ljudske emocije. U svakom slučaju, morate se riješiti svojih običnih 
ljudskih vezanosti. Ako ih se ne riješite, odnositi ćete se prema meni s običnih ljudskim emocijama 
i s običnim ljudskim mislima, i odnositi ćete se prema Fa sa običnim ljudskim mislima. To bi 
stvorilo ozbiljnu prepreku vašem napretku. Moramo biti oprezni s time.  
 Stići ovdje nije bilo lako mnogim od vas. Neki ljudi su vjerojatno poprilično zauzeti sa 
poslom ali su ipak uspjeli pronaći vremena i požuriti se u Singapur isključivo za ovo. Ljudi se 
nalaze u svakakvim okolnostima. S obzirom da ste sada ovdje, mislim da biste se trebali smiriti i 
poslušati kako se Singapurski učenici kultiviraju i napreduju. Učenici koji su stigli iz inozemstva 
mogu smatrati svoj put kao jedno putovanje učenja.  
 Ja sam došao prisustvovati na ovu konferenciju kako bih vas slušao. Ipak još uvijek imamo 
puno učenika kojima je nejasno oko mnogo stvari. S obzirom da se Dafa* širi po cijelom svijetu, 
neizbježno je imati nove učenike i sljedbenike koji tek počinju prakticirati i zasigurno imaju 
svakakva pitanja. U stvari, možete pronaći odgovore na sva vaša pitanja u knjizi. Ali neki od naših 
učenika su nesigurni i uvijek žele mene osobno pitati. Tako da vam dajem priliku i za to. Ova 
konferencija traje dva dana. Neću puno pričati sada, većinom ću vas slušati. Pričekajte do sutra 
poslijepodne, tada ću provesti cijelo poslijepodne odgovarajući na vaša pitanja. Tada mi možete 
postaviti pitanja vezana za vašu kultivaciju, a ja ću vam odgovoriti. Mislim da će pola dana biti 
dovoljno. Ukupno imamo samo dva dana, naši učenici moraju organizirati govore, a biti će i drugih 

 
1 Bilješka prevoditelja: ovdje kineska riječi xin se može prevesti kao "misli", "osjećaji", "srce", "um", ili "namjere". 
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aktivnosti. Moramo se potruditi da ova Fa konferencija bude uspješna. Ovo je prvi put da je 
Singapur održao konferenciju ovakve veličine, i mnogo ljudi je došlo iz inozemstva. Neki aspekti 
pripreme nisu uopće jednostavni. Svi vi znate što trebate činiti i kako se nositi sa stvarima bez da 
vam ja puno govorim.   
 Sada ću vam pričati o trenutnoj cjelokupnoj situaciji našeg Dafa. Kada sam predavao Fa u 
Kini, država je bila u razdoblju reformi i otvaranja. Imao sam ovaj osjećaj: Ljudima se misli 
mijenjaju u skladu sa gospodarskim razvojem, pa sam tada izašao u javnost. Pošto je puno ljudi 
stvorilo neke predodžbe kroz duže vrijeme, trebao im je prijelazni proces za razumijevanje [Fa]. 
Trebalo im je nešto vremena učenja Fa dok nisu shvatili što zapravo ja predajem. Kasnije, a 
naročito u zadnje vrijeme, primijetio sam da izgleda noviji učenici nadilaze starije učenike u odnosu 
na prihvaćanje Fa. Drugim riječima, nemaju prepreku u razumijevanju sa njihovim percepcijama. 
Odmah prihvaćaju i smjesta upijaju bez potrebe za prijelaznim procesom za razumijevanje - "Mogu 
li ja ovo naučiti?" "Želim li ja ovo naučiti?" Uopće ne razmišljaju tako, niti "Jesu li principi o 
kojima pričate ispravni?" Drugim riječima, iako su ti učenici primili Fa kasnije, primijetio sam da 
nisu zaostali. Sa vlastitim naporima uskoro će stići ostale. 
 Mislim da sveukupna situacija Dafa je ta da su razumijevanja Fa sve dublja, da njihovo 
razumijevanje Fa je postalo dalekovidno, i da oni zaista znaju na što se Fa odnosi. To je ogromna 
razlika od početnih dana kada su ljudi shvaćali Fa sa ljudskim osjećajima i ljudskim načinima 
razmišljanja. To je zaista razlika. U potpunosti je drugačije od početnih dana. Dakle drugim 
riječima, vi se stvarno kultivirate unutar Fa, ne smatrate i ne mjerite Fa sa emocijama, dubokom 
zahvalnosti, ili različitim ljudskim predodžbama - ove stvari sve više nestaju. To znači da naš Fa 
postaje sve čistiji u običnom ljudskom društvu. 
 Dakle što to znači "ispuniti (udovoljiti)2 Fa"? Puno naših kultivatora možda ne zna. S 
obzirom da je ovaj Fa toliko ogroman - može nas spasiti, može nam omogućiti dostizanje različitih 
razina i područja kroz kultivaciju, i može nas voditi do Ispunjenja - zašto ga onda ljudi trebaju 
ispuniti? Činjenica je da ste možda razmišljali o nečemu: i obično ljudsko društvo je manifestacija 
beskrajnog Dafa kozmosa na ovoj najnižoj razini, razini običnih ljudi. Svaki oblik očevidan u 
običnom društvu je isto dan i kreiran od Fa. Dakle mi, kao kultivatori, koristimo ove okolnosti za 
kultivaciju. Iako je ljudsko društvo pokvareno kada se gleda sa različitih razina, i ono je jedna 
razina i područje stvoreno od Fa.  Onda, ako vam je u kultivaciji jasno kako se odvojiti od te razine 
i kako se osloboditi od raznih ponašanja i predodžba iz običnog ljudskog društva, onda se možete 
probiti kroz prepreke te uzdići se na višu razinu. To je ono što morate postići u kultivaciji.  
 Ako se ne možete riješiti običnih ljudskih stvari, onda će to ozbiljno sprječavati vašu 
kultivaciju. Kvarenje moralnih standarda i pad ljudskih moralnih vrijednosti su izmijenili sve što je 
Fa stvorio za živa bića na ovoj razini. S toga je ljudima zaista teško znati da Istina još uvijek postoji 
kao standard u običnom ljudskom društvu. Bez tog standarda, ljudi se usuđuju raditi bilo što, 
usuđuju se radi sve i svašta, i ničega se ne boje. Kao posljedica to stvara degeneraciju društvenih 
morala i vrijednosti, što se očituje kao puno nezdravih fenomena i zločina u svakodnevnom ljuskom 
društvu.  
 Da biste ispunili (udovoljili) Fa, morate prije svega biti dobra osoba. Biti dobra osoba je 
jedan čin koji ispunjava Fa. Ali s obzirom da se vi kultivirate među običnim ljudima, morate  se na 
kraju uzdići iznad svih tih stvari. Dakle kada stvarno razumijete Fa, kultivirate se u Fa, i kada ste 
ispravni i pravi kultivator, onda ispunjavate Fa. To znači da vi ujedno i štitite Fa. To je zato jer 
ponašanje svakog učenika u svakodnevnom društvu predstavlja Falun Dafa [u ljudskim mislima]. 
Zar to nije tako? Ako se mi ne ponašamo dobro, bez sumnje ćemo pomutiti sliku koju ima Dafa u 
društvu, i tada ne možemo reći da ispunjavamo Fa. Neki ljudi su rekli da moramo čuvati i štititi Fa, 
i kada drugi ljudi  govore loše stvari o nama onda bi mi trebali postupiti na takav i takav način. 
Pogotovo kad neki ljudi klevetaju naš Dafa i nepošteno nas tretiraju, puno vas često postanete ljuti i 

 
2 Bilješka prevoditelja: Kineska riječ ovdje, yuanrong, se je prevođena kao "harmonizirati" u nekim drugim 

predavanjima.  
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želite poduzeti neke mjere te im uzvratiti. [Vi mislite,] "Oni su loši prema nama, pa ćemo mi biti isti 
prema njima." U tom slučaju, mi se ponašamo kao obični ljudi i u opće se ne razlikujemo od njih.  
 U stvari, dopustite mi da vam kažem sljedeće: Štititi Fa ne znači koristiti nasilje. Dobro i zlo 
koegzistiraju u osobi. Mi otklanjamo zlu stranu i koristimo samo dobru stranu kada štitimo Fa. 
Kada drugi kažu nešto loše o nama, mi im možemo pokazati koliko smo dobri, i možemo ih 
razumno uvjeriti u to koristeći u postupnosti našu dobru stranu. Često kada jedna obična osoba 
susretne problem, ona nastoji primijeniti negativni stav. Tako da će ona poduzeti neke ekstremne 
akcije ili koristiti nasilje. Ni jedno ni drugo nije prikladno za nas. Ja često kažem ako je osoba 
slobodna od svih osobnih predodžbi, nije motivirana egoizmom, i zaista nastoji pomoći drugima, 
onda kada ona ukazuje drugima njihove nedostatke i govori im što je ispravno, druge osobe će biti 
dirnute do suza. 
 Shan* je zaista moćan. Samo kada osoba u svakodnevnom društvu kaže nekome o nečemu 
dobrom, onda ona često na to nadoveže svoje vlastite predodžbe, i čak se boji da bi mu to moglo 
štetiti na neki način, te se želi zaštititi. Puno stvari se promiješaju u ono što kaže, pa baš ne zvuči 
dobro i nije jasno, a često čak i sadrži emociju. Ako ono što kažete stvarno dolazi iz vaše dobrote i 
nema ništa osobnih namjera, onda će vaše riječi zaista dirnuti druge ljude.  
 Ovdje vam govorim na koji način trebate ispunjavati Fa u ovom običnom društvu i kako 
možemo spriječiti narušavanje Fa. Mnogo nas je izrazilo naša stajališta raznim vladinim odjelima u 
društvu. Mislim da je to dobro. Ako oni stvarno slušaju, postoji dobra šansa da će se pridružiti 
redovima dobrih ljudi. Zabrinjavajuće je samo ako ne poslušaju. Ako stvarno žele razumjeti naš Fa, 
dokle god čitaju našu knjigu, uče Fa, i stvarno pokušaju razumjeti, znati će tko smo mi. Obično 
ljudi koji govore loše stvari o nama su oni koji nas nisu pokušali razumjeti niti nas razumiju. Sve o 
nama je otvoreno - ništa ne sakrivamo od ljudi. Put kojim idemo je ekstremno ispravan. Često sam 
rekao da je upravo zato što smo krenuli ekstremno ispravnim putem, sve što nije ispravno, što nije 
dovoljno ispravno, ili manje savršeno u svakodnevnom društvu, sve to će nas smatrati kao jednom 
preprekom. Zato jer smo mi toliko dobri, neke neadekvatne stvari će se izložiti, i one će se protiviti 
nama. Ovo je neizbježno. Ako se nitko ne protivi nečemu što je ispravno dok se predaje u javnosti, 
onda bih ja rekao da je to najvjerojatnije pokvareno. (Aplauz) 
 Iz drugog kuta, dok se naš Fa širi u običnom društvu, kada se mi susrećemo sa 
neodgovornim napadima od ljudi i nekih [vladinih] odjela koji nas ne poznaju, ili kada nas 
neosnovano etiketiraju i obraćaju nam se stvarno nerazumno, mislim da bi mi trebali ispitati sami 
sebe po tim pitanjima i razmisliti: "Zašto se te stvari dešavaju? Jesmo li sami krivi, naši asistentski  
centri, naša vježbališta, ili se neki od naših učenika ne ponaša dobro?" Ako se možete preispitivati 
sa svime čime se susrećete, onda mislim da ste izvanredni, i ništa vas ne može spriječiti na vašem 
putu ka Ispunjenu. Ipak kada naiđemo na probleme, često gledamo na van - "Zašto me tako 
tretiraš?" - i osjećamo se kao da su drugi nepošteni prema nama, umjesto da se preispitujemo. To je 
najveća i najkobnija prepreka svim živim bićima. U prošlosti, neki ljudi su rekli da je nemoguće 
uspjeti u kultivaciji. Kako bi netko mogao uspjeti u kultivaciji? [Oni nisu mogli uspjeti] jer je to 
bila najveća prepreka, i nitko nije bio spreman tražiti krivnje u sebi dok se susretao sa problemima. 
Kada se osoba osjeća povrijeđeno, ili kada se susreće sa nedaćama, tada je vrlo teško njoj 
preispitivati sebe i tražiti da li je ona učinila nešto pogrešno. Ako osoba to može, onda bih ja rekao 
da na ovom putu, na ovom putu kultivacije, i do kraja njene egzistencije, ništa ju ne može spriječiti. 
Ali ipak, s obzirom da smo mi sposobni razmišljati, i sa načelima ovdje prisutnim, duboko u sebi 
znamo što je ispravno i što je neispravno. Možemo pasti jedanput ili dvaput, ali ćemo biti bolji 
poslije. Ključ je razumjeti sebe, i da li se možete ispravno preispitivati i nalaziti u sebi uzrok 
problema.  
 Prije, kada je puno naših učenika ulazili u sukobe sa ljudima izvan naših krugova, ili kada su 
nas ljudi iz raznih odjela sa raznim funkcijama u društvu tretirali nepošteno, mi se nismo 
preispitivali kako bi našli uzrok, već smo isticali tuđe nedostatke. Neke stvari su zaista bile loše, i 
oni su pokušali nam raskalašeno nanositi štetu. Ali je li vam palo na pamet da iako su to bila zla i 
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demonska ponašanja, jesu li su se ona mogla desiti slučajno? Je li moguće da su njihova negativna 
djela bila korištena kako bi mi vidjeli naša negativan djela? Ja sam često rekao da kada dvije osobe 
imaju konflikt među sobom, oboje se trebaju preispitati. Ne samo to dvoje koji imaju konflikt bi se 
trebali preispitati, već i gledalac koji je promatrao incident bi se trebao preispitati. Tada ćete stvarno 
napredovati velikim koracima. 
 Vi znate da se naša egzistencija sastoji od submikroskopskih3 supstanci iz raznih razina. 
Neke supstance su poprilično submikroskopske. Vi se, u vašoj kultivaciji, transformirate sa 
ekstremno submikroskopskih stanja, naime, iz izvora vaše egzistencije. Transformacija se 
konstantno širi prema van - konstantno se širi prema vašem površinskom sloju. Kada se 
transformacija do kraja završi skroz do površine, tada ste dostigli Ispunjenje. Primijenili smo taj 
pristup. Dakle, prije nego što dođete u stanje kada je vaš površinski sloj asimiliran sa Fa , vi ćete se, 
na različite načine, još uvijek zasigurno ponašati, razmišljati i činiti stvari kao obični ljudi.  
 Neki od naših učenika su me došli pitati: "Učitelju, već se kultiviram toliko dugo, i osjećam 
da moje razumijevanje Fa ponekad nije kao kod jednog prosječnog novog učenika. Pa kako to da mi 
još uvijek dolaze loše misli?" To je pitanje o kojem su svi ovdje prisutni u publici razmišljali. Reći 
ću vam: kroz vašu kultivaciju, vi se transformirate iz izvora vaše egzistencije. Misli običnih ljudi će 
uvijek biti prisutne dokle god transformacija ne dostigne najvanjskiji sloj. Koje su prednosti i 
mane? Prednost je ta da se možete kultivirati u ovom okruženju običnih ljudi, koje vam omogućuje 
konstantno i brže napredovanje. Koja je mana? Ne možete nikada znati na kojoj se razini nalazite.  
U nekim vremenskim razdobljima dok se dobro kultivirate, ili dobro razumijete Fa, i možete 
recitirati knjigu - to jest, kada ste dostigli standard za tu određenu razinu - [taj dio vas] se odmah 
odvaja od dijela koji se još nije iskultivirao do kraja. Iznenada ćete se pitati: "Zašto moje 
razumijevanje Fa više nije dobro? Zašto opet imam loše misli?" Imati ćete taj osjećaj.  
 Vi se kultivirate među običnim ljudima. Dio vas koji se je u potpunosti iskultivirao je 
plemenit, ispravan, božanski dio. Prema tome, u običnom ljudskom društvu, bog ne može imati isto 
ponašanje kao jedna obična osoba, to je apsolutno zabranjeno. U trenutku kada bi se tako ponašao, 
pao bi. Kako bi osigurali da se možete kultivirati u običnom ljudskom društvu i da ne padnete, čim 
taj dio vas dostigne standard, odvaja se. Dio koji se u potpunosti iskultivirao će uvijek sjediti mirno  
u drugoj dimenziji, nepokretno i slobodno od svih misli. Ne upliće se u niti jednu ljudsku aktivnost, 
i to osigurava da nećete pasti. Sa vremenom dok se kultivirate, postati ćete samo sve bolji. Ovdje 
sam vam rekao o još jednom načelu, naime, da se konstantno transformirate u kultivaciji, počevši 
od submikroskopskijih razina, i postepeno dosežući vaš površinski sloj. Kad se vaš površinski sloj u 
potpunosti asimilira tada ste postigli Ispunjenje. 
 Dakle, prije nego što postignemo Ispunjenje, dok se kultiviramo uvijek ćemo imati misli i 
ponašanja tipična običnim ljudima. Ponekad ćete čak osjetiti da vam misli postaju sve gore i gore. 
Zašto? Puno loših stvari imaju korijene ne samo u sloju najvećih čestica, nego i u drugim česticama 
raznih veličina. Zato svi razmislite: Kroz vašu kultivaciju, dok vaša [transformacija] napreduje 
prema površini, loše stvari u vašim submikroskopskih česticama se konstantno eliminiraju. Ono što 
ostaje, dakle, biti će na najvanjskijem sloju, i ono što je na najvanjskijem sloju je najgore. Ali 
najgore je ujedno i najslabije. Drugim riječima, sve dok se možete kontrolirati u kultivaciji, moći 
ćete lako obuzdati te loše stvari i riješiti ih se, uključujući sve predodžbe u vašim mislima.   
 Vjerojatno razumijete načelo o kojem sam upravo raspravljao: "Aha, znači to je razlog zašto 
ljudi cijelo vrijeme imaju loše misli dok se kultiviraju. Od sada na dalje se više neću brinuti o njima, 
više ih se ne bojim. Jednostavno ću im dozvoliti da rade što hoće." To je neprihvatljivo! S obzirom 
da si ti kultivator, ako ne prakticiraš samokontrolu na površinskoj razini, onda je to isto kao da se ne 
kultiviraš. Tako su te stvari povezane. Upravo sam govorio o stanju kultivacije naših učenika kao 
cjeline, i usput se obratio nekim temama. 
 Ima još jedna stvar. Naš Dafa je proširen u društvu običnih ljudi. Zašto mi to tako činimo? 

 
3  Bilješka prevoditelja: kineska riječ ovdje, weiguan, je bio preveden kao "mikrokozmično" u nekim drugim 
predavanjima.   
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Kao što znate, imamo vrlo labavu administraciju. Mi nemamo nikakve popise članova koji 
nabrajaju Ivu ili Mariju, ili opisuju tko ste vi, koliko ste stari, ili gdje živite. Mi to uopće ne radimo. 
Ja ću se brinuti za vas pod uvjetom da se kultivirate. Zato jer se stvari iz kultivacije ne očituju u 
ovoj dimenziji običnih ljudi, oblici koji se pojavljuju na površini su samo oblici, koji su beskorisni. 
Ako se ne kultivirate, bilježenje vaših imena bila bi samo igra brojeva - ne bi bila kultivacija. Mi 
smo dakle u potpunosti napustili sve formalnosti običnih ljudi. 
 Mi gledamo samo u ljudska srca i misli. Dokle god se kultivirate, ja ću se brinuti za vas. 
Dokle god se kultiviraš, ti si naš učenik. Dokle vježbate naši Asistenti će organizirati zajedničko Fa 
učenje, to je sve. Mi nemamo administrativnu organizaciju kao što postoje u društvu običnih ljudi, i 
mi ne držimo novce i imovinu. Svatko je sam platio svoje putovanje na ovu konferenciju. Ja, Li 
Hongzhi, neću uzeti niti jedan cent od vas. Sve što radimo, je volonterski rad u korist drugih. Sve 
naše stvari su labavo rukovođene.  
 Zašto ja to radim na taj način? Zapravo, mogu vam reći: Fa koji danas predajem je ogroman 
- svima vam može omogućiti dostizanje različitih područja i razina kroz kultivaciju. To nije nikako 
mala stvar. Toliko ogroman Fa je bio uveden u javnost, ali ako ne bi mogao mijenjati ljude ili ako ne 
bi mogao opet uzdići ljudski moral, onda bi bilo svejedno da li je bio predan ili ne. Ja znam da je 
ovaj Fa Istina i Zakon kozmosa, pa će zasigurno imati zastrašujući utjecaj na kultivatore. Dakle, 
svatko od nas zna što treba činiti, i ja vam ne trebam govoriti u detalje kako se trebate ponašati. 
 Davno kada je Buddha Sakyamuni podučavao njegovu Dharmu* bilo je preko 100 pravila. 
Kaže se da Mahayana Budizam sada ima preko 200 pravila. Svrha [pravila] je suzdržati vas, tako da 
zadovoljite standard. Mi danas nemamo niti jedno pravilo - mi smo u potpunosti otvoreni. Nama 
nije važan niti jedan oblik, već gledamo samo u ljudska srca i misli. Zato naš Fa ima toliko moćnu 
snagu. Ujedno, iz druge perspektive, niti jedan oblik koji se očituje u ovom običnom društvu nije 
vrijedan ovog Dafa. Zato smo primijenili prikladan put za širenje Dafa. Koji je to put? To je "veliki 
put bez oblika." (Aplauz) Mi smo zaista krenuli na "veliki put bez oblika," i samo takav put pristaje 
našem Dafa. Dakle tako smo radili stvari sve od kada sam ja podučavao Fa od početnih dana. 
 Sve što netko može vidjeti je da ljudi čitaju knjige i da vježbaju zajedno. Ali i te aktivnosti 
su u potpunosti volonterske i labave. Ako hoćete doći, dobrodošli ste. Ako ne želite doći, ne trebate 
doći. Mislim da je ovaj pristup sasvim dobar, jer ništa što ima oblik ili izgled ne može promijeniti 
ljudsko srce. Ako osoba ne želi naučiti ali ga vi dovučete, ne samo da on neće moći naučiti i 
razumjeti, nego će i napraviti neodgovorne primjedbe i igrati negativnu ulogu iznutra. Mi smo 
ekstremno ispravni, tako da će nas sve pokvarene stvari smatrati kao jedan trn u njima, jer će svi 
njihovi nedostaci i slabosti biti otkriveni. 
 Prije, je bilo svakakvih vrsta qigong-a* u društvu običnih ljudi, naročito u Kini. Mislim da 
od trenutka predstavljanja našeg Dafa u javnosti, naročito u posljednjim godinama, puno lažnih 
qigong praksi je nestalo. Zašto? Zato jer čim se je naš ispravni Fa objavio javnosti, pokvareni, zli i 
lažni su bili svi izloženi na svjetlost (Aplauz) i prirodno, su nestali. Puno ljudi koji su prakticirali 
druge qigong oblike su došli učiti Dafa, jedan po jedan. Nismo ih dovukli ovdje. Ti ljudi su došli jer 
su prepoznali Fa i znali su da je to dobar i ispravan put. 
 Jeste li razmislili o ovome iz jedne druge perspektive? S obzirom da se ispravni Fa predao 
kako bi omogućio ljudima da se kultiviraju na različite razine, to postavlja pitanje: Sa kojim Fa ćete 
se kultivirati da dostignete gore? To je ključno. Da ovaj Fa nije ispravan, naravno da se ne bi mogli 
uzdići kultivacijom; da ovaj Fa nema moćnu vrlinu, to jest, da nije toliko ogroman, dopustiti vam da 
se uzdignete toliko visoko bilo bi isto kao pomutiti cijeli kozmos. I čak da se uspijete uzdići, bilo bi 
vam neugodno biti gore, tamo bi vidjeli Velika prosvijetljena bića, sa neizrecivom moćnom 
vrlinom, i zapitali bi ste se kako ste uopće dospjeli gore pa bi se svojevoljno spustili nazad, 
osjećajući da ne zaslužujete biti tamo. Dakle, dok naš Dafa prolazi kroz iskušenja u društvu običnih 
ljudi, mi koristimo ta iskušenja kako bi ispunili naš Fa i osnovali moćnu vrlinu našeg Fa. Bez obzira 
na oblike koji se pojavljuju da bi se protivili Dafa u običnom ljudskom društvu, nismo im uzvratili 
na isti način: Uvijek smo koristili našu dobrodušnu (shan) stranu, i dobro se nosili sa svime u svim 
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pogledima. Izdržali smo puno, puno različitih ispita za Fa. Zar nije onda naš Fa izgradio svoju 
moćnu vrlinu? Što se ispravnijim putem krene, to je veći ovaj Fa, i s obzirom da se vi kultivirate u 
ovom Fa, i vi ste izvanredni. Zar stvari ne stoje tako? Da, to je tako. Dakle, kad god naiđemo na 
problem, moramo gledati na njegove pozitivne i negativne strane, i tražiti uzrok u nama samima. Sa 
svime s čime se susrećemo, morali bi tražiti unutra razloge i nedostatke.  
 Često sam govorio o jednom načelu: Kada se neki ljudi suoče sa nevoljama, dok prolaze 
kroz nevolje, oni kažu: "Zašto me oni tako tretiraju? Zašto se stvari više ne odvijaju dobro?" Reći 
ću vam: Zapravo, nije da vas drugi nepošteno tretiraju. Zakoni kozmosa su dobro posloženi. Ako   
je nešto neispravno u tebi, činiti će vam se da sve oko vas ide protiv vas. Ali kada jednom nađeš 
uzrok u sebi i ispraviš ga, primijetiti ćeš da ponovo sve ide glatko. To je inače tako. 
 Drugi aspekt je zato jer smo nadišli puno problema i nedostatka, i zato jer se naš Fa razvio 
na sve bolji način, situacija se može samo poboljšati. Trenutno, ima dosta veliki broj ljudi koji uče 
Fa. Sada ima otprilike 100 milijuna učenika u Kini i u inozemstvu. To je zaista puno ljudi. Ujedno, 
naši Dafa učenici imaju izvanrednu kvalitetu: Jednom kada se počnu kultivirati i razumiju Istinu, 
kultivirati će se sve do kraja. Ova osobina je ekstremno dragocjena u kultivaciji. Ovaj [Dafa] je 
drugačiji od bilo koje doktrine i od bilo koje vrste prakse kultiviranja kroz povijest. Sa toliko puno 
ljudi koji ga uče i koji se u njemu kultiviraju, to je postala stvarnost u društvu koja se mora priznati. 
Sa toliko puno ljudi koji žele biti bolji, i sa time što nemamo nikakve loše stvari, mislim da situacija 
može postati samo bolja.  
 Falun Gong je bio ogranak Kineskog društva za znanstveno istraživanje qigong-a. Ali smo 
otkrili da  Društvo za znanstveno istraživanje qigong-a nije vršilo niti jedno znanstveno istraživanje, 
niti je proučavalo qigong prakse ili pokušavalo razumjeti qigong. Jedini cilj im je bio zaraditi 
novce; koristili su qigong za zaradu. Tako da smo se u ožujku 1996. ispisali iz društva. (Aplauz) 
Nakon našeg ispisa su nas napali, ali mi nismo pridavali niti malo pažnje na njihove napade te smo 
ih ignorirali. Nećemo sada ulaziti u to. Ono što govorim je da bi mi trebali ići svojim putem, putem 
istinske kultivacije. Moramo biti odgovorni i društvu i svojim učenicima.  
 Ovo je što ja mislim: Imamo toliko veliki broj ljudi - toliko puno ljudi - i oni su dobri ljudi 
koji doprinose društvu. Mi - uključujući i ja, Li Hongzhi - nemamo ambicije okoristiti se. Odabrao 
sam živjeti u inozemstvu kako ne bi stvarao probleme vladi. (Aplauz) Mislim da sa toliko puno ljudi 
koji se kultiviraju i pokušavaju biti dobri, nitko ne bi htio gurnuti ovih 100 milijuna ljudi da se 
protive vladi - to je sigurno. Ali ima jedna stvar: Bez obzira što mi radili, moram hodati ispravno na 
našem putu. Nisam htio puno pričati. Samo sam vam htio reći o situaciji u kojoj je Dafa, reći vam 
kako se mi kultiviramo, i o našem razumijevanju Fa dok se kultiviramo, i usput diskutirati o 
stvarima vezanim za kultivaciju.  
 Htio bih iskoristi ovu priliku da se obratim još nečemu: Puno ljudi fotografira bez uzimanja 
u obzir okolnosti. Dozvolite mi da se obratim pitaju fotografiranja. Prije ste me rijetko mogli vidjeti, 
tako da ste me uvijek htjeli fotografirati ili se fotografirati sa mnom, vašim učiteljem. Ako su vaše 
namjere stvarno osnovane na kultivaciji, nemam nikakve primjedbe. Ali ako su nastale iz običnih 
ljudskih namjera, onda sam zaista tužan! Ujedno, puno vas se ne obazire na situaciju i lokaciju kad 
fotografirate, pa ste napravili pun loših slika. To nije dobro za nikoga. S obzirom da ste vi moji 
učenici, kako biste mogli na taj način fotografirati vašeg učitelja? Nakon ove konferencije možete 
reći drugim učenicima iz drugih regija da zapale sve loše slike, (Aplauz) uključujući i njihove 
negative. Dati ću vam priliku za fotografiranje, ako to stvarno želite. (Aplauz) To je sve što ću reći 
za sada. Odgovarati ću na vaša pitanja sutra poslijepodne. 
 Nemojte pisati previše na papiriće kada postavljate pitanja, jer to zahtijeva više posla za 
čitanje i zauzima više vremena. Ne trebate pisati uvodne komentare kao na primjer "Učitelju, puno 
ste mi nedostajali" ili "Učitelju, ono što ste rekli je bilo toliko veliko...Ovo je moje pitanje." 
Nemojte pisati uvodne komentare. Jednostavno recite, "Učitelju, ovo su moja pitanja" i opišite vašu 
situaciju. Onda ću vam ja odgovoriti. Napišite pitanja koja će mi biti jednostavna i lagana za čitati 
tako da nećemo trebati gubiti vrijeme i tako da ja mogu proći efikasno kroz pitanja. U redu, sada 
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ćemo zajedno poslušati govore naših učenika. (Aplauz)   
 
 
 
Odgovoriti ću na vaša pitanja ovo poslijepodne. Oni koji imaju pitanja mogu predati svoje papiriće. 
U redu, sada ću početi odgovarati na vaša pitanja. 
 
 Pitanje: Možemo li u Kini dijeliti video i audio snimke konferencije i govora o Fa? 
 Učitelj: U principu to nije problem. Ali vi stalno želite dijeliti stvari okolo, i to je vezanost 
koje se trebate riješiti. Morate se kultivirati ispravno i plemenito. Zašto imate toliko oduševljenja i 
vezanosti? Da li vam oni mogu pomoći u postizanju Ispunjenja? Možete gledati snimke u vašem 
gradu, ali ih nemojte kopirati. 
 
 Pitanje: U svetim spisima4, "Iskopajte korijene," rekli ste, "kada vam kažem da se oslobodite 
od ljudskoga, vi me ne možete pratiti. Svaka prilika se neće ponoviti." Ako netko izgubi priliku, da li 
će to utjecati na njegov Status dostignuća?  
 Učitelj: Puno aspekata je upleteno kada se suočavate sa ozbiljnim ispitima; nema samo 
jedan oblik. Ova stvar je najveći, osnovni ispit za naše učenike. Možete se ili ne osloboditi od 
ljudskog je kritičan korak u procjenjivanju da li možete dostići Ispunjenje - to je korak koji vi 
morate napraviti. Naši učenici će imati svakakve ispite. Hoćeš li dostići Ispunjenje ako si izgubio 
priliku? Možda ćeš dobiti još jednu šansu, ali mislim da će druga prilika vrlo teško doći jer takve 
vrste prilika dolaze samo kada se odvija kombinacija višestrukih faktora. Drugim riječima, ono što 
želim reći je da koliko god se trudili u kultivaciji, činjenica je da u ključnom trenutku ne 
zadovoljavate standard. Nije to da ja samo govorim da ne zadovoljavate standard - već vi stvarno ne 
zadovoljavate standard. Neki ljudi misle, "Učitelju, ja mogu proći kroz bilo koje iskušenje. Samo 
neka dođe, pomoći će mi da se brže kultiviram." Ali kada kritični trenutak dođe, još uvijek ga ne 
možete prebroditi. Pričanje ne pomaže; ono što mi moramo vidjeti je kako se ponašate u toku 
stvarne kultivacije. 
 
 Pitanje: Učitelju, možete li nam reći više o zakonima i istinama koje proizlaze iz Zhen-Shan-
Ren* na različitim razinama? 
 Učitelj: Ne mogu. Zašto ne? Zato jer Nebeski zakoni se apsolutno ne smiju reći ljudima. Vi 
ste još uvijek ljudi koji se kultiviraju. Dio vas koji se je uspješno iskultivirao je već svjestan, bez da 
mu se išta kaže. Znači to je ljudski dio vas koji je uvijek znatiželjan o tim stvarima. Čak i kada se 
prosvijetlite na stvari viših razina, i onda ih ne možete reći drugim ljudima. Kada govorite drugima 
sa svojim ustima o istinama visokih razina u koje ste se prosvijetlili, primijetiti ćete da ne zvuče baš 
isto i da su postale obične, svjetovne istine. To jest, istine i zakoni visokih razina se mogu razumjeti 
u kultivaciji, ali se ne mogu izraziti riječima.  
 
 Pitanje: Kako raspoznajemo demonske smetnje od poteškoća uređenih od Učitelja?  
 Učitelj: Ništa se ne dešava odvojeno. Kultivatorov životni put je promijenjen u trenutku 
kada se on počne kultivirati, i ništa slučajno se neće dodati. Ali poteškoće koje će dolaziti će se 
uvijek činiti slučajne, i samo na taj način možeš biti ispitan, možeš se popraviti, i može ti pomoći 
prepoznati vlastite nedostatke i pokazati gdje si slab. Onda da li stvarno postoje demoni? Da, 
postoje. Ali niti oni ne postoje u izolaciji. Oni će se pojaviti jer su zli. Ali u redu je ako se pojave  - 
mi ćemo iskoristiti njihove negativne strane kako bi ispitali naše učenike. Čuli ste da je par naših 
učenika umrlo. Neki od njih su dostigli Ispunjenje, dok neki drugi [su umrli] kako bi nam nanijeli 
štetu. Dakle nisam ništa komentirao na to ili dao bilo kakvo objašnjenje. Ipak mislim da su te stvari 

 
4  Bilješka prevoditelja: "Sveti spisi," korišten u ovom kontekstu, odnosi se na bilo koji zapis od Učitelja Li-a,  
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bile ispit života i smrti za naše učenike. Iako se nisu desili tebi osobno, osjećao si se kao da jesu. 
Zasigurno si se tako osjećao. Znači to je ključni ispit života ili smrti. Ako osoba ne može napustiti 
njezinu zabrinutost za život ili smrt, ona apsolutno neće moći dostići Ispunjenje.  
 Ali, ne mora svatko od nas proći kroz test života ili smrti - to nije tako. S obzirom da gradite 
temelje kroz dugotrajni proces kultivacije, vi ćete postepeno dostići tu točku. Što se više oslobađate 
vezanosti i postanete sposobni osloboditi se sve više stvari, primijetiti ćete da vam ništa više ne 
znače. Onda ste u biti spremni za to. Dakle neki testovi će se pojaviti u ključnim trenucima, upravo 
kao što se je nedavno desilo u Pekingu, kada [ste vi bili istestirani] da li možete napraviti taj korak. 
Ili, kada je jedan učenik umro upravo tamo, [vi ste bili testirani] da li se i dalje možete kultivirati. 
Testovi svakakvih vrsta i raznih priroda vas isprobavaju kako bi se vidjelo da li ih možete nadići. 
Oni koji su umrli ne trebaju nužno biti demoni, ali nisu nužno niti Buddhe. Moguće je da je došlo 
vrijeme da ta osoba dostigne Ispunjenje, a mi smo iskoristili njenu smrt da te istestiramo. Ili je 
možda stvarno bio demon. Znači možda smo mi iskoristili taj incident kako bi vidjeli da li se ti još 
uvijek možeš kultivirati i da li to možeš otpustiti i uzdići se - oboje je ekstremno važno. Dakle ništa 
nije slučajno, i sve što vam se dešava vas direktno testira.  
 
 Pitanje: Kako osoba može koristiti svoj stranu koja je dobila Fa da pobijedi [svoju] 
demonsku stranu?  
 Učitelj: Čak i malo dobrote može pobijediti 100 zala. Demonske smetnje se dešavaju jer 
imamo nedostatke. Kada se ponašate dobro, vi pobjeđujete bitku, i Učitelj će se pobrinuti za vas. Ne 
možete se direktno boriti protiv demona. Bar ne trenutno. Ima jedan članak iz Bitno za daljnje 
napredovanje koje sam napisao ne za ovu vašu stranu, nego za onu stranu koja se je u potpunosti 
iskultivirala. U kritičnim trenucima, i ta strana mora učiniti nešto. Naravno ne može biti kao i vi i 
raditi stvari kao i vi - to je apsolutno zabranjeno. Bog apsolutno ne smije raditi iste stvari kao i 
čovjek. On može to raditi samo u okolnostima kada demoni nanose štetu.  
  
 Pitanje: Učitelju, rekli ste, "Ja nisam unutar Zhen-Shan-Ren." Kako se to može razumjeti?  
 Učitelj: Ne želim pričati o stvarima sa previsokih razina, i ne želim pričati o sebi. To sam 
objavio jer su neki učenici stalno nesigurni, tako da sam vam dao osiguranje. Kako bi se to trebalo 
razumjeti? Jednostavno je, ali ipak vam ne mogu to reći izričito. Kozmos je stvoren za živa bića. S 
toga, mora imati svoju prirodu, koja je Zhen-Shan-Ren. Ali ipak na različitim razinama Zhen-Shan-
Ren stvara Fa za različite razine, stvara okoliše za živa bića na različitim razinama koje imaju 
različite standarde. To znači da Fa postaje kompliciraniji na nižim razinama. Tako vam 
funkcioniraju ove stvari. 
 
 Pitanje: Čak i osnove znanosti su netočne. Mi smo učitelji koji predajemo znanost pa kako 
da ispravno pristupimo?  
 Učitelj: Današnja znanost je bila nametnuta ljudskim bićima od vanzemaljaca. Ljudi u niti 
jednom povijesnom vremenu, niti jedna civilizacija nije nikada imala ovakvu znanost - utječe na 
cijelo društvo, svi se umotavaju u nju, i svaki roditelj želi vidjeti svoju djecu kako ide na fakultet. 
Nikada prije u povijesti se nije to desilo. Bogovi predodrede kako će se ljudsko društvo razvijati. Na 
primjer, u staroj Kini bi jedan bog bio poslan na zemlju kako bi izmislio stvaranje papira, a drugi 
bog bi bio poslan dolje da izmisli kompas. Oni su to činili za ljude. Cijelo društvo se nije trebalo 
uplitati, niti je to bila "znanost" koja je danas potrebna - znanost u koju su svi upleteni i koja je 
stvorila iskrivljene vrste bića koje danas imamo. To je nešto što se stvarno nikada nije desilo, a ipak 
je danas postala stvarnost današnjeg društva. Morate se prilagoditi toj stvarnosti ako želite 
preživjeti.  Trenutno, morate se prilagoditi ako si želite zaraditi za život. Kao [Dafa] učenici, bez 
obzira u kojoj ste profesiji, morate nastaviti raditi sa vašim poslom. Ako ste učitelji znanstvenih 
nauka, onda podučavajte znanstvene nauke. Nije problem u onome što radite. Ono o čemu je pričam 
je načelo. Ja vam govorim cijelu istinu.      
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 Dati ću vam jedan primjer. Dok sam se rješavao vanzemaljaca, rekao sam im: "Vi ste 
deformirali ljudsku rasu. Vaš sustav stvari je nanio ozbiljnu štetu ljudskom društvu i iskrivio ljudske 
misli." S obzirom da nisu mogli naći niti jednu ispriku, vratili su se sljedećim argumentom, "Ali mi 
pomažemo i tebi." Ja putujem sa autom i koristim se sa drugim modernim alatima. "Ipak," ja sam 
im rekao, "i kad bih htio putovati na konju, ne bih to mogao jer danas ne postoje prave okoline koje 
bi mi to omogućile, vi ste ih sve uništili. Zar to nije istina?!" Dakle, preostaje nam samo da to 
prihvatimo, zar ne? U trenutno vrijeme, samo nastavite raditi što ste radili. Moguće je da će se 
znanost promijeniti u budućnosti. Primijetio sam da su se znanstvene definicije iz prošlosti 
postepeno opovrgnule, jer jednostavno ne mogu objasniti puno toga. Dok se konstantno otkrivaju 
promjene u nebeskim tijelima i dok se misterij života konstantno otkriva, mislim da stara znanost 
zapinje. 
 
 Pitanje: Ljudska bića su komplicirana i njihove misli su raspršene. Jedini način vratiti se u 
svoje početno stanje je kroz kultivaciju koja otklanja nepotrebne elemente. 
 Učitelj: U trenutku rođenja ljudska bića su vrlo čista i nedužna i nemaju nikakve predodžbe 
koje se stvore nakon rođenja, jer još nisu došli u kontakt sa društvom. Zbog toga rado promatram 
djecu - toliko su čista i jednostavna. Čak i kada su malo nepristojna nije strašno: Nemaju ništa, nisu 
proračunljivi. Da bi zaradila za život i zaštitila svoj interes, osoba postepeno stvara puno predodžbi 
i namjerno čini puno loših djela kako bi sebe okoristila. Kao rezultat, razne predodžbe stvorene 
kasnije u životu će se suprotstaviti njegovoj urođenoj prirodi. Drugim riječima, ljudska bića su 
postala komplicirana. Ovo vaše čisto i nedužno srce i um su postali sve više zagađeni od raznih 
nečistoća koje su došle kasnije u životu. Da biste se vratili nazad u vaše početno stanje, morate se 
riješiti svih loših stvari koje su se stvorile nakon rođenja - i to ne samo loše stvari ljudskih bića, 
nego i stvari iz drugih razina koje vam sprječavaju da se vratite u to stanje. Morate ih se svih očistiti 
da biste postali čisti do te mjere. Vaš um, xinxing,* materijal od kojeg je građeno vaše tijelo, i vaša 
esencija - svi oni moraju postići tu razinu čistoće. 
 
 Pitanje: Tathagata Buddha Sakyamuni ima Saha raj, ali ipak on se nalazi i u Dafan raju. 
Kako se treba to razumjeti?    
 Učitelj: To je istina. U budizmu se kaže da se Sakyamuni nalazi u Saha raju, i to je istina. 
Kada je Sakyamuni dolazio na Zemlju iz šestog sloja univerzuma da bi pružio ljudima spasenje, 
posljednji od rajeva [u kojem je boravio] bio je Dafan raj. Nakon što je sišao dolje iz Dafan raja da 
bi spasio ljude, nikada se nije vratio, i od tada je ostao unutar Tri sfere od kuda je cijelo vrijeme  
motrio svoje učenike. Kroz stalne reinkarnacije, njegovi učenicu su konstantno uzdizali svoje razine 
i područja, sakupljajući svoju moćnu vrlinu, i čekajući da se konačno Fa ispravi tako da se mogu 
asimilirati s tim Fa i dostići Ispunjenje. Saha raj je [unutar] Tri sfere, pa su učenici iz Buddha škole 
otkrili da je on bio u Saha raju, i radi toga oni govore da je Buddha Sakyamuni u Saha raju. Što se 
tiče Dafan raja, to mu je bio posljedni Buddha-raj u kojem je boravio prije nego što je došao ovdje. 
U stvari, to nije jedini raj koji on posjeduje: on ima i druge rajeve na još višim razinama. Nemojte 
misliti o božanskim stvarima i Buddhinim stvarima sa vašim ljudskim umom, jer ih tako nećete 
nikad razumjeti. Trenutno imate samo ljudske misli, i ne bi vam savjetovao da istražujete ove stvari 
i pokušavate ih razumjeti - nećete se nigdje pomaknuti. Razlog je to što je ljudski dio uma vrlo 
nesposoban. 
 
 Pitanje: Što su to šest smjerova u "šestorostrukom putu reinkarnacije"? 
 Učitelj: U budizmu se uvijek govorilo o putovima asure*, životinja, ljudi, i rajeva. Reći ću 
vam da bez obzira na njihov put, to su sve reinkarnacije unutar Tri sfere, među ljudima, 
životinjama, česticama, biljkama, i živim bićima iz drugih dimenzija unutar Tri Sfere. Reinkarnacije 
su u biti odmazde - nagrade ili kazne - posljedice uzročnih razloga s obzirom na koliko je osoba bila 
dobra ili loša dok je živjela u svijetu. To jest, ako počinite puno zlih djela, možda ćete se 
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reinkarnirati na putu životinja ili ići u pakao. Ako učinite puno dobrih djela, reinkarnirati ćete se na 
putu rajeva ili ćete možda uživati u lagodnom i udobnom životu, imati visoki položaj u društvu, 
imati bogatstvo među ljudskim bićima; rajevi na koje se odnosim ovdje su različite razine rajeva 
unutar Tri sfere, s obzirom da su oni unutar granice Tri sfere i [živa bića u njima] su i dalje 
podvrgnuta reinkarnaciji. Ovo se dobije čineći dobra djela, i to se zove "otplata blagoslova" ili 
"nagrade za dobrotu." 
 
 Pitanje: Neki lokalni koordinatori obnašaju tu funkciju već duže vrijeme ali još uvijek imaju 
obične ljudske predodžbe i nesvjesno su utjecali na nove učenike na mjestima okupljanja.   
 Učitelj: To je zasigurno činjenica. Jedan vrlo mali broj asistenata na nekim vježbalištima  se 
nisu dobro ponašali, i vrijeme je da naučimo lekciju iz ovog problema. Puno članaka koje sam  
napisao u Bitno za daljnje napredovanje sam ih napisao za njih, a oni ih ipak ne čitaju. Sa druge 
strane, biti Asistent je težak posao, oni moraju pomagati drugima. Ali gdje se najčešće pojavljuju 
nedostaci? Stvar je u tome što ne integriraju svoj posao sa kultivacijom. Kao posljedica, kada se 
suoče sa problemima ili poteškoćama, oni ne mogu procijeniti situaciju sa Fa niti tražiti nedostatke 
u samim sebi. [Oni sebe ne pitaju:] "Jesam li ja učinio nešto loše što je moglo uzrokovati manjak 
suradnje među našim učenicima ili sve te prepreke?" Većina Asistenta ne mogu sebe analizirati na 
taj način kada se problemi pojavljuju. To je učinilo puno štete našem Fa i stvorilo je prepreke u 
dobivanju Fa mnogim novim učenicima. Vrijeme je da ih se malo prodrma da ne budu tako  
otupljeni.                  
 Neki od naših Asistenta su grubi prema našim učenicima. To je apsolutno neprihvatljivo u 
našem Dafa. Razmislite o tome, svi: Svatko tko uči ovaj Fa je moj učenik. Ti si moj učenik, pa tako 
i osoba do tebe. S toga zašto si tako grub prema njemu? Mi prakticiramo dobrodušnost - tretiramo 
druge dobrodušno. Ja često kažem sljedeće: Kada jedna osoba razgovara sa drugom, ona drugoj 
osobi ukazuje na njene nedostatke ili joj govori bez da na to nadovezuje svoje osobne namjere, ne 
traži svoju korist, čak se ne želi zaštiti, zaista ima dobre namjere, i brine se za drugu osobu, onda će 
ta osoba stvarno vidjeti vaše srce - bez obzira kakva to osoba bila. Ipak puno nas često ne postupa 
tako već izdaje naređenja, što je neprihvatljivo! To nije dio našeg Fa. 
 
 Pitanje: Ne razumijem zašto se neki Dafa kultivatori ne asimiliraju sa Fa i lažu? 
 Učitelj: Nije dobro lagati. Jedan kultivator ima obične ljudske vezanosti; dokle god nije 
dostigao Ispunjenje, on ima obične ljudske vezanosti. Ali htio bih vam reći o nečemu: Da li to bio 
[samo] učenik ili on [i] radi za Dafa, to je upravo vezanost koja se još uvijek nije odstranila što se 
najviše očituje - vezanost koje se ne može riješiti među običnim ljudima se ističe. Zašto? Zato jer 
ono što se je u potpunosti iskultiviralo i vezanosti koje se je riješio više nema, tako da se one više ne 
vide. Onda vezanosti koje su preostale su naročito očite i svatko ih može vidjeti. Ali dozvolite mi da 
vam kažem, vi ne možete reći da ta osoba nije dobra. U stvarnosti on je poprilično dobar. Samo što 
vezanosti koje se još uvijek nije riješio igraju ulogu i utječu na druge učenike, i puno ljudi mogu 
vidjeti njegovo ponašanje. Dakle nemojte procjenjivati ili suditi nekoga na isti način što to čine 
obični ljudi. Sa druge strane, ne bi trebali misliti da smo se iskultivirali poprilično dobro i onda se 
ulijeniti u eliminiranju preostalih vezanosti. To neće ići. Kada jednom primijetimo problem, 
moramo tražiti uzroke u sebi. 
 Mislim da od sada pa na dalje svi vi moji učenici trebali biste analizirati sebe kad naiđete na 
probleme, u odnosima, ili kada se problemi pojavljuju dok učite Fa ili među našim učenicima. 
[Pitajte se:] "Jesam li nešto učinio pogrešno?" Svi vi biste se trebali tako ponašati i kultivirati vaše 
srce (xin). Ako trošite svoju energiju na vanjske stvari i tražite tuđe nedostatke umjesto da naporno 
radite na vlastitom srcu, kako se možete poboljšati? Drugi će napredovati i uzdići se u kultivaciji 
nakon što im vi ukažete njihove nedostatke, ali vi ćete ostati na istom mjestu. Zato vam ja kažem da 
kadgod se neki problemi pojavljuju ili kadgod se osjećate neugodno iznutra, onda biste trebali 
tražiti uzroke u sebi. Garantiram vam da je problem u vama. U budizmu se kaže da Buddha leži u 
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nečijem srcu (xin). Ljudi su to razumjeli doslovno, kao da je Buddha stvarno u njihovim srcima. 
Oni ne razumiju. Značenje je zapravo ovakvo: Morate kultivirati vaše srce - naporno raditi na 
vašem srcu - i pronalaziti vaše vlastite slabosti i nedostatke i onda ih se riješiti. Nećete uspjeti 
dostići Ispunjenje ako vaš xinxing ne zadovoljava kriterij. Zašto se onda ne truditi u poboljšanju 
vlastitog srca? Zašto ne raditi na sebi? Izlaganjem vaše slabosti dok ste u konfliktu sa drugima je 
način koji ja koristim kako bih vas što prije poboljšao. Kako se onda možete kultivirati? Točno to je 
meni najbolji način da vas uzdignem. Znači vi morate promijeniti vaš mentalni sklop. Što se tiče 
nekih učenika koji lažu, stvarno ima nekih ljudi koji pokazuju slab xinxing. Ako možete pomoći 
takvim ljudima, onda im ukažite na te stvari. Ali mislim da na kraju opet ostaje na njima da se 
poprave. Ako ne uče Fa, ništa se neće riješiti. Drugim riječima, njihovo poboljšanje je njihov 
zadatak. Ako su zapeli a ne žele se popraviti, to su onda oni koji neće uspjeti u kultivaciji.   
 
 Pitanje: Htio bih vas pitati o vezi između božanske strane, ljudske strane, i nečije glavne 
duše (zhu yuanshen) i sporedne duše (fu yuanshen). 
 Učitelj: Jedna obična osoba nema božansku stranu, samo mi istinski kultivatori ju imamo, i 
to moraju biti ljudi koji se kultiviraju na ovaj način, način našeg Dafa. To je zato jer vas mi 
transformiramo od vaše izvorne egzistencije i mi se kultiviramo na obrnut način. Taj način je 
relativno brz, zato jer se možete kultivirati u običnom ljudskom društvu, prilagođavajući se što je 
više moguće običnim ljudima, i u isto vrijeme, možete direktno poboljšati vaš xinxing u ovom 
složenom okruženju. To je najbrži put. S toga, u našem Dafa, dio vašeg tijela sačinjen od 
submikroskopskih  čestica - ili substanca submikroskopskh-čestica koja je dobila Fa i dosegla 
standard - ona je već božanska strana, Buddha strana, ili Tao* strana. Što se tiče ljudske strane to je 
ova koju upravo vidite. Kada se ovo vaše površinsko tijelo transformira do krajnje točke vaše 
kultivacije, ili u trenutku kad dostignete Ispunjenje, onda vaša ljudska strana više neće postojati. 
Kada više nemate ljudsku stranu, to znači da se je ona asimilirala vašoj božanskoj strani i vi ste 
dostigli Ispunjenje. Uz put se i vaše tijelo mijenja, iskusiti ćete stanje Potpunog prosvjetljenja i 
proći kroz temeljene promjene - to je nešto što ne možete niti zamisliti. To je scena toliko 
veličanstvena, predivna,  i toliko spektakularna da je apsolutno iznad vaše imaginacije. Što se tiče 
veze između nečije duše (yuanshen) i sporedne duše, raspravljao sam o tome kad sam govorio o 
strukturi ljudskog tijela. Tako da sada neću trošiti vrijeme na to. Čitajte više knjigu.    
 
 Pitanje: Je li istina da čim se pojavi zla misao, stvara se loša karma, a kada se dobra misao 
pojavi, onda se stvara dobra karma? 
 Učitelj: To nije tako. Upravo sam o tome raspravljao. Karma se manifestira samo u našem 
običnom društvu, to jest, u ljudskom svijetu. Pozitivno i negativno koegzistiraju u svoj materiji. 
Tamo gdje ima Buddhe, tamo ima i demona; gdje ima ljudskih bića, tamo ima i duhova; gdje ima 
dobrih ljudi, tamo ima loših ljudi; gdje ima onih koji vjeruju, tamo ima i onih koju sumnjaju; gdje 
ima podrške, tamo ima i suprotstavljanja. Čak i kada se dolazi do ljudskih bića, ima muških i 
ženskih. Sve postoji u suprotnosti nečemu drugome, i sve ima yin-yang odnos - to jest, odnos 
uzajamnog-stvaranja i uzajamnog-sprječavanja. Znači kada ljudi čine loša djela onda definitivno 
stvaraju lošu karmu, i njihove misli su zle. Budisti razlikuju dobru karmu i lošu karmu. Ja sam 
primijetio da čak i dobra karma o kojoj ljudi pričaju ima dvije strane, jednu pozitivnu i jednu 
negativnu. Tako po meni, strogo govoreći, to nije prikladni [opis].  
 Nećemo govoriti o današnjem budizmu, jer je to budizam u Vremenu kraja Dharme. Idemo 
pričati o budizmu iz relativno dobrog perioda iz povijesti. Tada je to bila jedna grupa kultivatora, i 
svi su štitili grupu kultivatora s dobrotom. Ali kada bi netko pokušao nanijeti štetu, onda bi oni 
poduzeli odgovarajuće mjere kako bi se zaštitili. Dakle, to također ima svoju negativnu stranu, to je 
bila zla strana: Ako vi škodite mom samostanu, borit ću se protiv vas po cijenu svog života, ako 
naškodiš mojim monasima ili sljedbenicima, žestoko ću vam uzvratiti. Dakle, strogo govoreći, 
njihova ideja o dobroj karmi i lošoj karmi nije sveobuhvatna. Oni imaju samo mogućnost pričati o 
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tome općenito.  
 Kako bismo artikulirali na koji način se pozitivne supstance i negativne supstance točno 
odvijaju i kako se one stvarno manifestiraju, mi zovemo najbolji dio - koji je najznačajniji ljudskim 
bićima i najkorisniji kultivatorima, jer se može direktno pretvoriti u gong* - vrlina (de).  I u stvari, 
to je najčešće vrlina o kojoj se govori. Što se tiče karme, mi koristimo taj termin da bi se obratili 
svoj lošoj karmi, zloj strani "dobre karme", zloj strani svih stvari, i svim stvarima koje imaju 
negativnu stranu. Točnije ih je tako nazivati. Što se tiče nečije misaone namjere, ako se pojavi loša 
misao u jednom običnom čovjeku, ako on ima namjeru učiniti loše djelo ali ne napravi niti jedan 
korak, ili ako nema nikakvih loših posljedica, onda se karma nije stvorila. Ako je on neuspješan u 
ostvarenju svojih loših namjera, onda on ne stvara karmu; ako je uspješan, onda stvara karmu. I ta 
karma će se manifestirati u njegovom tijelu i polju oko njegovog tijela. Međutim, ako osoba ima 
lošu misao, karma-misli će se stvoriti u njegovom umu. Radi toga misli o psovanju, suprotstavljanju 
ili sumnjanju, ili o kolebanju u kultivaciji i slično, se stvaraju u umovima kultivatora te ih ometaju. 
 Kada sjedite u meditaciji i primjećujete da vam misli divlje lete i da vas sve oko vas smeta, 
to je upravo zato jer te stvari imaju svoj efekt. Ja vam objašnjavam ovo načelo na vrlo jasan način. 
Primijetio sam da su monasi u prošlosti u biti bili u samostanima i nisu imali kontakte sa složenim 
društvom, pa su njihove misli bile poprilično jednostavne. Uz to, oni su često meditirali u transu, 
što je još pojednostavilo njihove misli i omogućilo im je da se oslobode od egoističnih želja. To bi 
samo po sebi smanjilo pojavljivanje misaone-karme i smanjilo bi smetnje koje ona uzrokuje. Tako 
su oni često sjedili u dubokoj meditaciji i to meditaciji u izolaciji, čiji razlog je bio kultivirati se u 
mirnoći. S obzirom da kultivacija ovisi o kultivatoru dok gong ovisi o njegovom učitelju, učitelji iz 
njihove prakse ili iz odgovarajućeg raja su se brinuli za njih i otklanjali njihovu misaonu-karmu dok 
su se oni kultivirali u mirnoći. To je nešto što i ja činim za vas. Vi to ne možete učiniti sami.                              
       
 Pitanje: Odbijao sam svoju misaonu-karmu, ali ponekada to zahtjeva dugo vremena. Na koji 
način se je efikasnije možemo riješiti? 
 Učitelj: "Na koji način se je možemo efikasnije riješiti?" Tvoje riječi ukazuju da želiš 
pronaći prečicu, jedan lakši način. Ne postoji odvojena situacija. Sam si sebi stvorio karmu, pa 
moraš patiti da je se riješiš. Usred patnje, ti se poboljšavaš i bivaš testiran da li se kolebaš. Kada bi 
se cijela otklonila odjednom, ne bi imao više na čemu se kultivirati. Apsolutno je neprihvatljivo ako 
se sam čvrsto i istinski ne mijenjaš. Ako ne biste mogli dostići taj standard, onda kada biste došli u 
nebeski raj i vidjeli te velike i veličanstvene Prosvijetljene kako tamo sjede, vaše srce bi zadrhtalo: 
"Uh, nisam se dovoljno kultivirao, ne smijem biti ovdje." Sami bi znali da ne smijete biti tamo. 
Dakle moramo se u svakom koraku našeg puta jako i čvrsto kultivirati. Ako ne možete dostići taj 
standard, apsolutno nije dozvoljeno da uspijete. 
 Što ako se ne možete riješiti misaone-karme? Reći ću vam da se ljudske predodžbe stvore ne 
samo u jednom životnom vijeku, već se skupljaju život po život. One postoje čak i u vrlo ekstremno 
dubokim dijelovima vašeg tijela, nisu samo na površini. Što onda možete učiniti? Dok se 
konstantno kultivirate, vi ih slabite i rješavate ih se. Vi to već radite. Dakle skroz dok ne dostignete 
Ispunjenje, vaše misli će i dalje stvarati karmu, ta stvar će i dalje postojati. Dakle morate pronaći 
način na koji ćete ju obuzdati i nadvladati - to je kultivacija! Vi se ne kultivirate ako se ne trudite. 
Smetnje misaone-karme kod ljudi su ekstremno žestoke. Kada je nečija misaona-karma jaka, može 
ga ometati do mjere da više ne može vježbati. Čitajte više knjigu - Fa je u knjizi, i sve što ja mogu 
upotrijebiti da vam pomognem je u Fa - tako da se vaša karma može eliminirati. 
 
 Pitanje: Ako osoba ne može održavati svoj xinxing kada poteškoće dođu, da li će sljedeća 
poteškoća biti teža od prijašnje? 
 Učitelj: To je objašnjeno u Zhuan Falun-u. To jest, [neki ljudi] se ne mogu ponašati kao 
kultivatori i u svojoj kultivaciji, ne mogu preći preko prepreka koje je postavio njihov učitelj kako 
bi ubrzao njihov napredak, i dugo vremena se drže se na istoj razini. Ali kultivacija ne čeka na vas. 
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Ako ne možete nadvladati poteškoću, druga će doći - moramo vas na neki način ojačati. Dakle ako 
ne nadvladate jednu poteškoću a druga stigne, kako ćete ih nadvladati ako su oboje spojene? Ako 
postanete zbunjeni, najvjerojatnije je da ju nećete nadvladati. Onda još jedna poteškoća stigne, i ona 
postane smrtonosna prepreka koju je nemoguće nadvladati. Ako se iz temelja ne promijenite, biti će 
vam stvarno jako teško nadvladati ju. Štoviše, poteškoće se mogu gomilati. Ako se puno njih 
nagomila, kako ćete ih nadvladati? Radi toga vam govorima da se morate ponašati kao praktikanti.  
 Neki ljudi su na početku došli učiti naš Dafa da bi liječili svoje bolesti. Mi se ne protivimo 
tome, jer im treba tranzicijski period da razumiju Dafa. Kasnije, su shvatili: "Dafa nije samo za 
liječenje, ali ako je moje tijelo bolesno, kao kultivator, ne mogu se kultivirati i razviti gong." Što 
onda činiti? Oni su znali: "Hm, onda neću razmišljati o tome. Neću pitati Učitelja da me izliječi i 
neću razmišljati o svom zdravstvenom problemu. Ali znam da dokle se god kultiviram Učitelj će me 
zasigurno izliječiti." Dio njihovog uma još uvijek misli [na zdravstvene probleme]. Jesu li se oni 
temeljno promijenili? Nisu. Ono što se vidi na površini kao dobro u stvari je lažno. Ako se osoba ne 
može iz temelja promijeniti, onda ne može zadovoljiti standard. Životi visokih-razina, kao i 
Prosvijetljena bića, vide sve vrlo jasno, ništa im se ne može sakriti. Ova osoba ne zadovoljava 
standard, nije se iz temelja promijenila, i još uvijek se drži za tu vezanost, samo što je sada 
sakrivena. Ipak biće zaduženo za njenu kultivaciju to vidi vrlo jasno. Onda koga on vara? On vara 
samog sebe. Dakle osoba se mora riješiti vezanosti i istinski zadovoljiti standard jednog kultivatora. 
Ako se osoba ne može riješiti vezanosti, problem će se stalno vući a on će zaostajati na toj 
poteškoći. To je vrlo ozbiljna stvar. Uvijek je bilo takvih učenika.  
 
 Pitanje: Kultivatori nisu vezani za bogatstvo. Oni samo paze na svoju vrlinu, umjesto  da 
pokušavaju sakupljati vrlinu. Da li Učiteljeve sveti spisi, "Bogatstvo i vrlina," raspravljaju o 
minimalnim zahtjevima za one učenike koji ne prakticiraju marljivo? 
 Učitelj: Kultivator se ne veže za to. Ne biti vezan za bilo što ne znači nemati ništa. Rješavati 
se želje za bogatstvom i stvaranjem velike imovine, i rješavanje vaše vezanosti za novcem ne znači 
da nećete imati bogatstvo. Kultivatori paze na svoju vrlinu ali ne sakupljaju vrlinu jer, kao 
kultivatori, vrijeme koje imamo na raspolaganju u ovom svijetu je vrlo ograničeno. Ako počnete ići 
uokolo pokušavajući činiti dobra djela, kako bi vam ta djela ispunjena namjerama mogla poboljšati 
vaš xinxing i omogućiti da se stvarno kultivirate? Ne bi mogla. Dakle možete dostići Ispunjenje 
samo ako se požurite gore i kultivirate i iz temelja promijenite sebe. Osim toga, puno stvari u 
običnom ljudskom društvu imaju karmičke odnose, zamjerke i zahvalnosti su se nagomilale tokom 
vremena. Najvjerojatnije možete vidjeti stanje samo na površini a ne i njihove karmičke veze, tako 
da ćete pogriješiti ako se upletete. Iako je uplitanje u te stvari pogrešno za običnog čovjeka, nema 
veze, jer obični ljudi moraju odgovarati samo načelima na razini običnog ljudskog društva. Ali vi 
ste kultivatori i od vas se očekuje pridržavanje viših standarda. Ako se upletete na krivi način, to 
nije uopće mala stvar. Morati ćete snositi odgovornosti za to, pa će tako vaš gong i razina pasti. I 
ako stalno to radite kako ćete onda dostići Ispunjenje? Zato mi govorimo da ne biste trebali stalno 
misliti kako sakupljati vrlinu. Vi se samo trebate kultivirati, i sve supstance koje su potrebne u 
kultivaciji će se transformirati kroz vaše trpljenje patnji, kultiviranje, i žrtvovanje. Sve potrebne 
supstance se mogu nadomjestiti, tako da se ne trebate brinuti o tome. Presudno je samo vaše srce. 
 U istinskoj kultivaciji važni su samo srce i um. Sve ostalo se može nadomjestiti dokle god je 
vaše srce uz Buddhu i vaš um zadovoljava standard za kultivaciju. A što se tiče čovjeka koji je  
zatrpan karmom, po meni čak i njegove kosti su crne. Kako bi mogla jedna obična osoba sebe 
promijeniti iz temelja i dostići područje Buddhe? Bez obzira koliko vrline ste prikupili ili koliko 
dobrih djela ste učinili, možete li promijeniti sve one stvari koje ste učinili iz svih prijašnjih života? 
Uopće ih ne možete promijeniti. Sakupljanje vrline nije kultivacija. To neće ići. Znači možete samo 
iskoristiti vaše vrijeme i ubrzati vašu kultivaciju. Mi gledamo samo u vaše srce i um. Dokle god se 
kultivirate, mi možemo transformirati bilo koji problem u dobru stvar - loše stvari se mogu 
pretvoriti u dobre stvari. Vi morate biti odgovorni za sve vaše karmičke dugove, ali mi možemo 
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riješiti te stvari za vas. Pretpostavimo da ste u prošlim životima ubili i ozlijedili puno ljudi, i da sada 
morate platiti za to. Čak i kada biste plaćali za to sa svojim vlastitim životom, život po život, 
konstantno reinkarnirajući se i opet plaćali sa svojim životom, niti tada ne biste sve to mogli 
otplatiti. Kako biste se onda mogli kultivirati? Ako, nakon što dostignete Ispunjenje i dovršite svoj 
raj, svi životi koje ste ozlijedili će biti spašeni u vaš raj i tamo postati obična bića, zar to onda neće 
biti dobra stvar? I vaši karmički dugovi će biti vraćeni. Ali tko će to učiniti za vas? Samo onaj tko 
vas spašava - to mora biti netko sa takvom sposobnosti - onaj tko može to učiniti za vas; morate 
vratiti vaš dug, i takav poredak se smatra kao otplata. Ako se ne možete kultivirati u Buddhu, onda 
nećete nikada uspjeti vratiti svoje karmičke dugove. Tako te stvari funkcioniraju. To jest, samo se 
usredotočite na svoju kultivaciju i nemojte se brinuti o tim stvarima - vaš učitelj će se pobrinuti o 
svemu za vas. 
 
 Pitanje: Neki učenici su čuli i povjerovali u nešto što šteti Fa, ali sada su primijetili svoju 
grešku pa se kaju. Mogu li još uvijek dostići Ispunjenje? 
 Učitelj: Na putu kultivacije, nitko ne može dobro proći baš svaki test - svi ponekad griješe. 
Kada biste mogli dobro proći svaki test, mislim da se onda ne biste trebali kultivirati, jer tada 
možete dostići Ispunjenje. Neke ispite dobro prođete, dok na drugima padnete, ali se onda kajete pa 
pokušate biti bolji drugi put. Prođete dobro jedan ispit, drugi padnete, poboljšavajući se u procesu. 
To je kultivacija. (Aplauz)  Ali reći ću vam, nemojte se odmah radovati. Možete pomisliti: "Hm, 
znači nije bitno da li prođem ili padnem jedan test. Onda se neću previše truditi, i to će biti 
dovoljno." To je neprihvatljivo! Morate biti marljivi. Ako se ne trudite i niste marljivi, onda mogu i 
ja vidjeti vaše srce, tada niste odgovorni prema sebi. Dakle trebate se ponašati kao pravi kultivator i 
biti ozbiljni. Samo tako možete uzdići svoju razinu što prije moguće. 
 
 Pitanje: Hoće li to utjecati na njihovu kultivaciju ako redovnički kultivatori pohađaju 
jutarnje i večernje sjednice5? 
 Učitelj: Pronaći ću najefikasniji način da ih spriječim da utječu na vas. Mi imamo puno 
monaha i Taoističkih svećenika u samostanima i hramovima, ujedno i puno ljudi iz drugih religija, 
koji uče Dafa. Reći ču vam jedno načelo: mi se naročito ne brinemo o niti jednoj religiji ili o bilo 
kojem drugom obliku koji je osnovan u običnom društvu. Mi ih smatramo kao neka zanimanja u 
svakodnevnom društvu. S obzirom da se Buddhe više ne brinu i ne spašavaju ljude, zar to nisu samo 
oblici korišteni u običnom ljudskom društvu? Dakle ja ih smatram samo kao neka zanimanja. Radi 
toga mi im ne pridajemo naročitu pažnju. Nikada nisam rekao da bismo mi trebali ići u samostane 
preobratiti monahe. Mi samo gledamo u ljudska srca i umove. Bez obzira iz kojeg područja, razine, 
ili društvene klase vi dolazite, mi gledamo samo u vaše srce i um. Neki ljudi misle: "Ako mi 
uvjerimo visoko-rangirane službenike da uče [Dafa], oni će nam dovesti puno novih učenika." To 
nije ono što ja želim. Ljudi koji bi došli učiti iz njihovog naređenja ne bi dolazili da stvarno dobiju 
Fa. Ja to ne želim. Dakle, nije me briga iz koje društvene klase dolazite, ja samo gledam u vaše srce 
i um. Nije me briga ako pripadate nekoj religiji, ja gledam samo u vaše srce i um. Vi ste svi 
osjećajna bića. Biti ću odgovoran svima koji se mogu kultivirati. Ako se netko ne kultivira, i to je 
uredu. 
 Isto je bilo i u religijama iz davnih vremena. Buddhe nisu prepoznale religije. Religije su 
dobile imena od običnih ljudi. Davno, i kada je Sakyamuni osnovao svoju kultivacijsku praksu na 
redovnički način, niti on ju nije smatrao religijom. Znači Buddhe gledaju samo u ljudsko srce, a ne 
u formalnosti koje ljudi podržavaju. Njihovo podržavanje je smo po sebi vezanost, to je nešto čega 
se obični ljudi ne mogu osloboditi, i to nije istinska kultivacija Buddhinstva. U kultivaciji 
Buddhinstva, dokle god se osoba kultivira, ja ću mu biti odgovoran bez obzira tko on bio. Ja 
smatram da je njegovo srce najčišće među živim bićima, to je srce za pravu kultivaciju i dobrotu. 

 
5 Bilješka prevoditelja: ovo se odnosi na neke religiozne obrede u hramovima i samostanima. 
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Biti ću mu odgovoran nakon što vidim takvo srce. A što se tiče pohađanju jutarnjih i večernjih 
sjednica i čitanja ili recitiranja starih svetih spisa ili Biblije, ako ste budist laik ili obična osoba, 
savjetovao bih vam da prestanete to činiti i koncentrirate se na prakticiranju Dafa, jer je to ozbiljna 
stvar. Ali monasi ili svećenici smiju to činiti trenutno. Ja to smatram kao vaše zanimanje. I onako 
niti jedan Bog ili Buddha se više brine o stvarima. Kada dostignete neku razinu, sami ćete znati što 
trebate činiti. Otvorio sam najpovoljnija vrata za vas, i samo gledam u ljudska srca. (Aplauz)   
 
 Pitanje: Nakon što učenici dosegnu Ispunjenje, mogu li i dalje slušati Učiteljeva Fa-
predavanja? 
      Učitelj: Još uvijek koristite ljudske misli da biste shvatili bogove. Reći ću vam: tada ćete imati 
svoje učenike koji će vas slušati dok vi predajete Fa. Put vaše kultivacije će izgraditi moćnu vrlinu 
za vašu budućnost što će postati sjajan i veličanstven Fa. Izvana stvari izgledaju poprilično obično, 
dok se kultivirate u običnom ljudskom društvu. Ali stvari kojih niste svjesni su zabilježene. Osjetili 
ih ili ne, one su sve sačuvane i zabilježene. Dakle sve će one postati moćna vrlina koju ste vi stekli. 
U stvari, i Buddhe podučavaju svoj Fa u svojim rajevima. Uz podučavanja načela kojih se živa bića 
moraju držati u tim kraljevstvima, oni uglavnom pričaju kultivacijske priče o Buddhama iz različitih 
nebeskih rajeva. Te priče su toliko nadahnute da čak i živa bića iz nebeskih rajeva su dirnuti do suza 
kada ih čuju. Radi toga sam rekao da svatko mora dostići standard u kultivaciji.  
  
 Pitanje: Netko iz moje obitelji, ne-praktikant, je kupio knjigu koja napada Dafa. Ja ju 
stvarno želim uništiti, ali sadrži mnogo Učiteljevih slika? 
 Učitelj: U redu je uništiti knjigu. I ova naša slika, izgleda kao jedna obična knjiga sa crnim 
slovima štampanih na bijelom papiru. Bez prisustva mojih Zakonskih tijela, knjiga je samo 
štampani materijal i nema nikakvih unutarnje značenje iza riječi. U redu je zapaliti ju. To je sve. 
Naravno, vatra ne može zapaliti stvari na drugoj strani. Kako bi obična ljudska vatra mogla utjecati 
na drugu stranu? Dakle, to nije nikakav problem. 
 
 Pitanje: Učitelj nam je pričao o toliko Fa principa, netko bi se mogao osjećati kao da ne zna 
od kuda početi sa kultivacijom? 
 Učitelj: Možda si ti novi učenik i malo zbunjen. U biti je vrlo lagano. Nema nikakvih 
pravila ili tabua. Dokle god čitaš knjigu, znati ćeš što trebaš činiti, i s vremenom postati ćeš sve 
svjesniji i svjesniji. Kad se tvoje perceptivno razumijevanje postepeno uzdigne na stvarno razumno 
razumijevanje ovog Dafa, onda ćeš još bolje znati što činiti. To ne znači da se moraš početi 
kultivirati sa nečime specifičnim: "Da prvo kultiviram Ren ili da prvo kultiviram Shan?" To ne ide 
tako. Možda ne možeš učiniti sve dobro. Ali kultivacija se ne može završiti preko noći, baš kao što 
niti čovjek može postati debeo preko noći. Nemoguće je pretvoriti se u Buddhu u jednom danu. 
Znati ćeš što činiti sve dokle god čitaš knjigu. 
 
 Pitanje: Već se duže vrijeme brinem o tome što ne uspijevam dirnuti druge do suza sa svojim 
tonom, dobrodušnošću i razumom. Kako da se popravim? 
 Učitelj: Nemoj sebe tjerati da nešto učiniš. Ne možeš insistirati da dostigneš neko stanje. 
Sve će u stvari doći prirodno. Zatražio sam da kada ukažete drugima na njihove nedostatke, vi se 
trebate truditi što je više moguće da ih vi nemate. Ono što sam vam rekao je samo jedno načelo, i 
ako ga pratite, donijeti će vam dobre rezultate. Vama je teško svega se osloboditi, postati slobodni 
od bilo koje namjere, dostići Shan takve čistoće. To je zato jer se vaš um konstantno čisti, i one 
misli koje se još uvijek nisu očistile izlaze van dok govorite. Poruke6 svih vrsta izlaze van, i ništa ne 
ostaje. Dakle, različite osobe će imati različite reakcije na ono što kažete. To je nužno tako. Ipak 
dok se mi kultiviramo i zahtijevamo od sebe takvo ponašanje, mislim da ćemo se nositi sa stvarima 

 
6 Bilješka prevoditelja: kineska riječ ovdje, xinxi, može se odnositi na neku vrstu nevidljive energije, utjecaja, ili 

prenijete informacije.   
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sve bolje i bolje. Sa više ljubaznosti i dobrodušnosti, vi ćete nadići obične ljude. I kada nadiđete 
obične ljude, čak iako kažete nešto što nije toliko čisto, svejedno će imati utjecaj i dirnuti ljude. 
 
 Pitanje: Posvećena Kršćanka je čula da Isusov raj ima samo bijelce. U koju razinu ili raj će 
njena duša ići nakon što umre? 
 Učitelj: Njena religiozna praksa će biti uzaludna. Ona je samo kao i druge obične osobe. 
Njena dobrota će biti samo nagrađena sa blagodatima, i ona će se i dalje reinkarnirati na razinu 
običnih ljudi. To je tako. 
 
 Pitanje: Da li je područje "Praznine" (Xu), kao u "Duboki Fa dostiže prazninu" (Xuan Fa 
Zhi Xu),7 unutar Zhen-Shan-Ren?   
 Učitelj: Sve je obuhvaćeno sa Fa načelima kozmosa. U prošlosti, Tao škola je više govorila 
o Praznini. Kao prvo, to je u biti manifestacija jedne razine. Kada su Nebo i Zemlja bili stvoreni, 
odnosili su se na to kao Velika praznina (Tai Xu). U očima različitih bogova, stvaranje Neba i 
Zemlje se ne manifestira na istoj razini. Proces obnavljanja različitih rajeva i različitih univerzuma 
u kozmosu se smatra i kao "stvaranje Neba i Zemlje." Po Tao školi to je najviša razina. Kao drugo, 
u vašem stanju kultivacije, ova "praznina" znači da morate zanemariti svoju ljudsku stranu. Ljudi 
smatraju da su ljudi najrealniji. Kada se glavna svijest svega oslobodi, ljudska strana je prazna. Za 
ljude koji kultiviraju njihovu sporednu dušu, kaže se da je njihova svjesna duša (shishen) umrla a da 
se je njihova duša (yuanshen) rodila. U prošlosti su zvali sporednu dušu "duša." 
 
 Pitanje: Dio nas koji se je u potpunosti iskultivirao će se odvojiti. Onda pod kojim 
okolnostima bi mi mogli izgubiti taj dio? 
 Učitelj: Čim taj dio zadovolji standard u kultivaciji, odmah se premjesti na drugu stranu 
velikom brzinom. Brzina dijela vas koji stvara vašu egzistenciju na submikroskopskoj razini je brža 
od rakete - kreće se zastrašujućom brzinom. Ali često kada se radi o ljudskoj strani - tijelo koje je 
stvoreno od čestica iz Tri sfere - proces se odmah usporava, kao da netko stišće kočnice. Stvarno je 
teško napraviti čak i jedan korak naprijed. To je zato jer je stvarno teško ljudskim bićima osloboditi 
se svojih vezanosti. Mi često osjetimo kad se odvajanje odvija. Kako se tada osjećamo? Evo vam 
nekoliko primjera. Neki ljudi su možda prije shvatili Fa sa srcem, ali su ga kasnije odjednom 
zaboravili. Neki su možda osjećali da su napredovali u kultivaciji poprilično dobro, da su se 
poprilično dobro osjećali, i da su jasno vidjeli stvari. Ali sve stvari su se odjednom pogoršale. Neki 
su se pitali: "Jesam li ja pao?" Ne, to se nije desilo. U tom trenutku dio vas koji je dosegao standard 
je bio odvojen. Dakle ono što ostaje je dio koji se nije u potpunosti iskultivirao, pa ćete se osjećati 
kao da ne napredujete. Tako to funkcionira u Dafa kultivaciji.  
 
 Pitanje: Zašto je toliko teško dobiti video i audio zapise Učiteljevih Fa predavanja iz 
inozemstva? 
 Učitelj: Zašto si toliko vezan? Ti si jako vezan. Knjiga Zhuan Falun sadrži sve. Zapravo, 
sve stvari o kojima sam pričao se nalaze u Zhuan Falun-u. Samo što sam govorio specifičnije 
učenicima iz raznih regija u odnosu na njihovu situaciju. Nemojte se vezati za te stvari, smirite se, i 
odlučno se kultivirajte. Zhuan Falun je glavna knjiga, dok su sve ostale stvari dodatno čitanje. Što 
se tiče Bitno za dodatno napredovanje, tu knjigu bi naši asistenti i koordinatori trebali imati stalno 
na umu i često ju čitati.  
 
 Pitanje: Naš gong kojeg razvijemo kroz kultivaciju je spremljen u svaku stanicu našeg tijela, 
skroz dolje do elemenata čestica izvorne supstance na ekstremno submikroskopskoj razini. Dakle je 
li supstanca tog gonga čak čišća od čestica izvorne supstance? 

 
7 Bilješka prevoditelja: ovaj dio formule se recitira u četvrtoj vježbi. 
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 Učitelj: Kolika je submikroskopična razina vašeg gonga, i koliko je visoka vaša razina 
kultivacije, te dvije stvari idu jedna uz drugu. Razina koju ste dostigli u kultivaciji je vaš Status 
dostignuća. Ono što dobijete na vašem Statusu dostignuća će biti ono što ćete imati. Oni koji se 
iskultiviraju na višu razinu od vas će zasigurno imati gong više razine i viši Status dostignuća. 
Njihov gong će biti submikroskopskiji i jači od vašeg, to je sigurno. Sve proizlazi iz vašeg Statusa 
dostignuća, sve proizlazi iz vaše moćne vrline, sve je to dokaz vaše cijeloživotne kultivacije. 
 
 Pitanje: Što je prvo nastalo, kozmos ili Buddha Fa? 
 Učitelj: Buddha Fa su zakoni u koje su se Buddhe prosvijetlile kroz Veliki Fa kozmosa. Bez 
kozmosa, od kuda bi Buddha ili Buddha Fa mogli biti stvoreni? Nikada nećete znati konačnu 
strukturu kozmosa. Bez obzira koliko je visoka vaša razina koju ste dostigli kultivacijom, nikada to 
nećete znati. Dakle prestanite težiti za znanjem. 
 
 Pitanje: Kada netko dođe u stanje pred Ispunjenjem, 80% njegovog gonga i njegovo mjerilo 
za xinxing će se skinuti i koristiti da obogate njegov mali univerzum. Tada, kako se mjeri njegov 
xinxing? Je li to samo 20% njegove izvorne razine? 
 Učitelj: Svi dijelovi tijela koji ostvare Ispunjenje su svjedočanstvo njegovog xinxing-a. Stup 
gonga jedne osobe prije nego što dostigne Ispunjenje se ne smatra njegovim stvarnim Statusom 
dostignuća; to predstavlja samo njegovu xinxing razinu. Nakon što netko dostigne Ispunjenje, razina 
njegovog xinxing-a će biti na razini njegovog Statusa dostignuća koji je ostvario. Ako je to razina 
Bodhisattve, onda će on biti Bodhisattva; ako je to razina Arhata, biti će Arhat; ako je to razina 
Buddhe, biti će Buddha. To je njegova razina. Sve te stvari koje će on Ispuniti su mjerilo njegove 
moćne vrline, a njegov Status dostignuća je svjedočanstvo svega što on posjeduje. Skoro svaka 
škola kultivacije funkcionira na taj način. Dokle god ste vi živo biće u ovom kozmosu, ne trebate se 
brinuti o tome jer se svi obavezno tako moraju kultivirati. Kako bi netko mogao doći u raj i onda 
tamo nemati ništa? 
 
 Pitanje: Netko je rekao da po vama, je presporo pročitati Zhuan Falun u jedan i pol dan? 
 Učitelj: Nikada to nisam rekao! Rekao bih da je to prebrzo. (Aplauz) Rekao sam vam da 
trebate što je bolje moguće iskoristiti vaše vrijeme za čitanje knjige, ali je ta osoba odmah otišla u 
drugi ekstrem. On čita, čita, čita, čita, čita sa svom svojom snagom, čak ne znajući koje riječi čita. 
Onda što zapravo čitate? Zar vi ne biste trebali učiti Fa? Što se desilo sa dijelom "učenja" od 
"učenje Fa"? Ako ne znate niti što čitate, kako se možete kultivirati? Morate znati što je ispred vaših 
očiju! Morate znati površinsko značenje riječi koje čitate. Ako ih ne znate, kako bi to moglo biti 
učenje Fa? Kakva bi tada bila korist od čitanja knjige? Mogli biste onda jednostavno samo uzeti 
knjigu, prolistali ju, reći si da ste gotovi. Zar ne? Shvaćate što govorim? 
 
 Pitanje: Kada vježbamo prve 4 vježbe, da li bi trebali sjediniti svoje ruke na kraju svake 
vježbe, ili odvojiti ruke i onda ih opet sjediniti?  
 Učitelj: Ruke se sjedine samo jednom između vježbi. Nemojte odvojiti svoje ruke - samo 
nastavite sa sljedećom vježbom. 
 
 Pitanje: Sveti spis "Objašnjavanje Fa" se teško razumije. 
 Učitelj: Tako to i treba biti, bila mi je namjera da ga svi vi postupno razumijete. Osim toga, 
bio je napisan direktno za vaš dio koji se je u potpunosti iskultivirao. Ali bez obzira na dubinu vašeg 
razumijevanja, nećete pogriješiti. Samo su razine vašeg razumijevanja drugačije. Koliko god 
možete razumjeti je dovoljno. Kada bih vam mogao sve savršeno razjasniti, ne bih ga napisao na taj 
način. Dakle samo se potrudite učiti i postupno ćete ga razumjeti. Niste jedini kojima je težak za 
razumjeti - svima ostalima, cijelom svijetu, je težak za razumjeti.  
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 Pitanje: Je li ima razlika u čovjekovom razumijevanju Fa istina prije i poslije njegovog 
Prosvjetljenja? 
 Učitelj: Nema razlika u smislu Zhen-Shan-Ren. Ali to je opća istina. Nakon što osoba 
dostigne Prosvijetljene, ona odjednom postane svjesna puno detalja istine Fa, istine na njezinoj 
razini, i istina na razinama ispod nje. Fa koji sam vam ja pokazao je bio napisan općenito. Morate 
dostići Ispunjenje da biste vidjeli stvarnu istinu Fa. 
 
 Pitanje: Da li bogovi koji su bili zaštićeni kako bi ostali znaju da postoji Fa u kozmosu? 
Zašto oni to nisu znali u prošlosti? 
 Učitelj: Životima u kozmosu nije dozvoljeno znati pravu manifestaciju Fa kozmosa. Na niti 
jednoj razini kozmosa nisu životi znali da postoji Fa u kozmosu. Fa kojeg sam vam ja otkrio je 
izražen ljudskim jezikom, ali to ipak nije isto kao konkretan izraz istinske manifestacije Fa. Čak i 
kasnije nakon što dostignete Ispunjenje, vi nećete moći vidjeti oblik postojanja Fa; živa bića ne 
mogu saznati o mnogo dubokim i čudesnim stvarima iz kozmosa. Ipak svi prikazi u ovom 
ogromnom kozmosu će biti dovoljni da vam život bude interesantan. Tada, nećete se moći prestati 
čuditi scenama iz običnog ljudskog društva kada otvorite svoje oči i pogledate ih, a da ne 
spomenem veličanstven prikaz - na toj visokoj razini - osjećajnih bića, svega onoga što postoji i 
strukturi kozmosa. Taj prikaz se jednostavno ne može opisati. Ipak, neke stvari, kao što je osnovna 
struktura kozmosa, osjećajna bića nju ne mogu saznati, jer oni nemaju dovoljno moćne vrline - 
nešto ograničeno njihovom razinom u kultivaciji.  
 
 Pitanje: Netko ne bi trebao namjerno pokušavati gubiti i dobivati, i on bi trebao pratiti put 
prirode - samo na taj način on može zadovoljiti standard viših načela Fa. Je li ovo shvaćanje 
ispravno? 
 Učitelj: U principu je ispravno. Ipak ako možete tako postupiti, to je zato jer je vaš xinxing 
dostigao to stanje. Ali ono što se očekuje od kultivatora je iznad obične ljudske samokontrole. U 
kultivaciji, neki ljudi uvijek žele primijeniti neke pristupe. Ja vam kažem da se kultivirate ovako, ali 
oni insistiraju sa nečim drugačijem, kao što je ne jesti i ne piti, prakticiranjem bigu dijete. Ili  budu 
neuredno obučeni cijeli dan, tako da muškarci ne izgledaju kao muškarci a žene ne izgledaju kao 
žene, ne brinu se o svom izgledu i ponašaju se nemarno. Kad god misle o kultivaciji, misle o 
oblicima kultivacije iz prošlosti; čim pomisle na kultivaciju, oni misle na Zhang Sanfeng-a,* koji se 
je zapušteno oblačio. Ne bi tako trebalo biti. Ono što sam vas učio je da se kultivirate 
prilagođavajući se što je više moguće načinu života običnih ljudi. Kada bi svatko od vas izgledao 
neuredno u običnom ljudskom društvu, to bi narušavalo Fa principe na razini običnog ljudskog 
društva. Nikada se nisam tako ponašao pred vama. Znate, ja sam uvijek uredno obučen kad kod 
dajem Fa govor. Učim vas sa svojim primjerom. Morate obratiti pažnju na te stvari.  
 
 Pitanje: Uz Učiteljevu beskrajnu mudrost, može li kozmosov zakon o "stvaranju, 
stagniranju, degeneraciji" biti još više usavršen u kozmosu? 
 Učitelj: Ovo pitanje obuhvaća nešto na vrlo visokoj razini. Osobina našeg Falun-a je da on 
može automatski ispravljati sve što ne zadovoljava standard. Drugim riječima, konstantno 
usavršava sve. Svrha Fa-ispravljanja je da stvari postanu još više zadivljujuće. 
 
 Pitanje: Možemo li ići spavati odmah nakon meditacije? 
 Učitelj: Naravno, to nije problem. Možete ići spavati ako želite. Možete se probuditi usred 
noći i ići meditirati, i nakon toga ako idete opet spavati, izvrsno ćete spavati.  
 
 Pitanje: Ako osoba koja je izgledala kao da iskreno prakticira Falun Dafa odjednom umre u 
prometnoj nesreći, može li se ona smatrati kao jedan demon?    
 Učitelj: Neću govoriti o tom specifičnom incidentu. Neću ti direktno odgovoriti na pitanje. 
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Rođenje, starenje, bolest, i smrt su samo pojave koje se odvijaju u ljudskom društvu. U trenutnom 
vremenskom periodu, ne možete vidjeti iz nečije površine da li je ta osoba kultivator, da li ta osoba 
može dostići Ispunjenje. Upravo sam rekao da su ljudske misli konstantno testirane kada su suočeni 
sa kritičnim stvarima. Kada netko umre dok prakticira, vi ste testirani da se vidi što ćete učiniti. 
Možda je ta osoba dostigla Ispunjenje, ili je možda bila demon. Ništa se ne dešava odvojeno. Sve te 
stvari se koriste da bi se testirala srca učenika i da bi se vidjelo da li se mogu izdići u ključnim 
trenucima. Ima ljudi koji su se žrtvovali za ovo. Oni su dostigli razinu Ispunjenja i stvorili ovakvu 
priliku drugim učenicima. Ima takvih slučajeva, ali obično ja ih ne odobravam. Ali ipak, ima i onih 
koji su došli nanositi štetu. Oni vas ometaju upravo na ovaj način, ciljajući na vas u kritičnim 
trenucima. Bez obzira, mi ih koristimo da ispitamo ljudska srca. Mi ih koristimo da ispitamo 
ljudska srca u ključnim trenucima i da vidimo da li se još uvijek možete kultivirati. Kultivacija je 
ekstremno ozbiljna. 
 
 Pitanje: Koji je koncept "Bogova," unutar  "Buddhe, Tao-i, i Bogovi"? 
 Učitelj: Vi znate da u Buddhinih 8 oblika nebeskih zakonskih čuvara, ima puno bogova. To 
su bogovi poznati u budizmu. Ipak bogovi u kozmosu nisu ograničeni samo na te. Ima različitih 
nebeskih bogova na različitim razinama. Oni su direktno zaduženi za živa bića u kozmosu i postoje 
na svakoj različitoj razini. Buddhe su posebna vrsta boga. One postanu bogovi kultivirajući 
dobrodušnost i Shan, one su Buddhe. Što se tiče Tao-a, oni kultiviraju Zhen, smatrajući da je Zhen 
od Zhen-Shan-Ren-a osnovno. Tako da oni ne nude spasenje svim osjećajnim bićima nakon što 
uspiju u kultivaciji. Ali oni smatraju da je Zhen sve, to je njihov Tao, veliki Tao iz Zhen-a. U stvari, 
i oni su bogovi. "Bogovi" uključuje i vrste bogova koje sam upravo spomenuo koji nadgledaju sve 
poslove živih bića u kozmosu, kao i poslove Buddha i Tao-a.  A što više, postoji i puno različitih 
viših bića, svakakvih vrsta. Ja se prema njima odnosim općenito kao Buddhe, Tao-i i Bogovi.  
 
 Pitanje: Kada vrijeme za kultivaciju dođe do kraja, ako neki ljudi nisu dostigli Prosvjetljenje 
i Otključavanje gonga, hoće li se 80% njihovog kultiviranog gonga skinuti?  
 Učitelj: To nije tako za one koji ne dospiju Ispunjenje kroz kultivaciju. Ako se osoba ne 
uspije iskultivirati do Ispunjenja, pitanje usavršavanja njegovog raja ne postoji - to se ne odnosi na 
njega. Postoje samo par mogućnosti za one koji ne dostignu Ispunjenje. Prva je, ako su se stvarno 
oslobodili svojih glavnih vezanosti, onda mogu ići na razinu ispod svog izvornog mjesta. Ili, ako 
žele nastaviti sa kultivacijom, moguće je da donesu sa sobom sve što je bilo zatvoreno i sačuvano za 
njih, reinkarnirajući se ponovo u svijet kako bi nastavili sa kultivacijom. I u još jednoj situaciji, ako 
se osoba više ne želi kultivirati, ono što je postigla u svojoj kultivaciji će se pretvoriti u blagoslove i 
vrlinu; najvjerojatnije će postati nagrade kao bogatstvo, sreća, slava, visoki čin u društvu, koje može 
imati u svojem sljedećem životu. 
 
 Pitanje: Molekule su sačinjene od atoma. Atomi su unutar molekula. Kako je onda moguće 
da je cjelokupna struktura atoma veća od strukture molekula?  
 Učitelj: Molekule nisu neovisne čestice, one postoje u grupama. U modernom znanstvenom 
izrazu, one postoje u grupama. To jest, na njihovoj razini postojanja, one su raspršene svugdje u toj 
praznini. U stvari, ovo "svugdje" ima kraj i granicu. Drugim riječima, opseg vidokruga u kojemu 
atomi postoje daleko nadmašuje opseg vidokruga u kojem molekule postoje i gdje su raspršene. 
"Atomi su unutar molekula", to je ono što se primjećuje sa trenutnim znanstvenim i tehnološkim 
metodama. Ali to u stvari nije ispravna ideja. 
 
 Pitanje: Zhen-Shan-Ren Buddha Fa je Fa ovog velikog univerzuma. To je ujedno i Fa drugih 
velikih univerzuma? 
 Učitelj: Da, tako je. U stvari, nikada nećete znati koliko je ogroman ovaj univerzum, koliko 
daleko ga vaše shvaćanje može pratiti, ili koliko je široka granica univerzuma kojeg ste spomenuli. 
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Niti je kapacitet vašeg uma dovoljno velik. Dakle možete samo pričati o njemu. Sve je sagrađeno od 
Zhen-Shan-Ren-a. 
 
 Pitanje: Na koji način Zhen-Shan-Ren stvara zakone u drugim univerzumima?  
 Učitelj: Drugi univerzumi imaju iste zakone. Unutar iste razine, bez obzira koliko daleko bi 
mogao biti jedan univerzum, kao i bilo koji drugi univerzum, i on se prilagođava Zhen-Shan-Ren 
zakonu ovog kozmičkog tijela. Oni svi odgovaraju zakonima sa iste razine. Koliko god vi zamišljali 
da je ogroman univerzum, to je još uvijek samo jedna čestica na svojoj razini. Dakle jedna čestica 
mora zadovoljiti standard te razine da bi postojala na toj razini. I taj standard je manifestacija 
pojedinog Fa na toj razini.  
 
 Pitanje: Da li beskrajna moćna vrlina dolazi iz nečijeg žrtvovanja, ili je to nešto što osoba 
izvorno ima? 
 Učitelj: Neka postoje izvorno na razini te osobe. Ta bića su jednostavno na toliko visokoj 
razini, i ona su jednostavno bića na toliko visokoj razini. Isto vrijedi i za ljudska bića: ako ste se 
rodili među ljudskim bićima, vaša djeca će se roditi i rasti kao ljudska bića, i ona definitivno neće 
biti druge životinje. Puno iskultiviranih, Velikih prosvijetljenih bića u kozmosu su izvanredni, i 
među njima ima onih koji su se uzdignuli kroz kultivaciju.    
 
 Pitanje: Ja sam podijelio mnogo knjiga, audio snimka, video snimka mnogim ljudima. Ali 
neki od njih više ne prakticiraju. Da li bi trebao uzeti nazad knjige i snimke? 
 Učitelj: U redu je uzeti ih nazad ako ti ljudi više ne prakticiraju. Ako nije praktično uzeti ih 
nazad, možda netko sa sudbinskom vezom će naići na njih kod te osobe i uzeti ih. Možete uzeti 
nazad stvari ako vam je to praktično. Postupite u ovoj situaciji onako kako smatrate da je najbolje.  
 
 Pitanje: Kako bi se "još submikroskopskije čestice koje štete ljudima" u članku "Dijalog s 
Vremenom" trebale razumjeti?  
 Učitelj: U redu je kako kod ih vi razumjeli, nećete ih krivo shvatiti. Dozvolite mi da vam to 
objasnim na ovaj način: na jednoj razini u ovom ogromnom kozmosu, više nema živih bića sa 
oblikom. Samo živa bića bez oblika tamo postoje. Oni prožimaju cijelo kozmičko tijelo, tako da ih 
ja jednostavno zovem supstanca. Ipak oni su bogovi. Mogu se stvoriti u bilo koji oblik, ali im se ne 
sviđa prisvojiti oblik. Oni jednostavno postoje u toj supstanci. Dakle ako se je univerzum 
degenerirao, sva supstanca - koja ima oboje, pozitivnu i negativnu stranu - se je također 
degenerirala. Pozitivna strana se degenerirala, a da ne spominjemo negativnu stranu.  
 
 Pitanje: "Vaša je odgovornost kultivirati svoje srce, riješiti se želja, imati bistar um, biti 
mudar, i ne izgubljen." Da li se "vaša odgovornost" odnosi na nečiju osobnu odgovornost? 
 Učitelj: To je točno. Kultivacija ovisi o tebi, zar ne? To je ono što to znači. Vi sami se 
trebate kultivirati. "Kultivirajte vaše srce, riješite se želja" znači da trebate kultivirati vaš xinxing i 
riješiti se svjetovnih težnji - težnja za ovime, težnja za onime, i želja da dobijete sve. Ako se sami ne 
kultivirate, tko će to učiniti za vas? Kada bih se ja kultivirao za vas, onda to ne bi vrijedilo kao vaša 
kultivacija, zar ne? "Imajte bistar um, budite mudri, i nemojte biti izgubljeni" znači da kada ste se 
riješili svih tih stvari kroz kultivaciju, onda ćete vidjeti viša načela u Fa i dostići višu razinu, 
konačno dostići stanje Ispunjenja. Stvari sa niskih razina više neće utjecati na vas i nećete biti 
vođeni običnim ljudskim vezanostima. Zar sve te stvari ne trebate vi sami učiniti? To je ono što to 
znači.  
 
 Pitanje: Jesu li bogovi koji su unutar Tri sfere sastavljeni od atoma? 
 Učitelj: Živa bića bilo koje razine moraju zadovoljiti standard te razine. Ipak neki bogovi 
unutar Tri sfere nadmašuju razine u kojima se nalaze. Kada sam rekao da su njihova tijela 
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sastavljena od atoma, zasigurno nisam mislio na atome koje mi vidimo, što je vanjština atoma. Ovaj 
kozmos je stvarno zadivljujući. 
 
 Pitanje: Kada istražujemo slučaj i pokušavamo doći do dokaza, ako strogo postupimo sa 
osumnjičenikom koji odbija reći istinu, da li će to protusloviti našoj praksi Zhen-Shan-Ren-a? 
 Učitelj: Ako ta osoba ne želi govoriti istinu, onda je vaš posao natjerati ga da govori istinu. 
Možete biti strogi, ali ne biste trebali biti ljuti. Ne biste trebali zlostavljati, i nikada ne biste trebali 
koristiti nasilje. Ima nekih razlika između načina na koji mi [Kinezi] rješavamo slučajeve i načina 
na koji to čine druge zemlje. U drugim zemljama dokazi su važni, dok Kinezi ponekad natjeraju 
ljude da govore čak i kada nema nikakvih dokaza. Bez obzira, postupite korektno. To jest, dobro 
postupite, sa standardom jednog praktikanata. 
 
 Pitanje: Zašto najčešće dobivaju Fa ljudi koji nisu uspješni u životu? 
 Učitelj: Zašto misliš da je to tako? Mnogo naših učenika koji su dobili Fa su uspješni 
poslovni ljudi, i mnogo njih ima visoki društveni status. Mladi i visoko obrazovani čine veliku 
većinu naših Dafa učenika. Imamo mnogo visokih državnih službenika, visokih direktora sa 
visokim društvenim statusom. Mnogo ljudi ovdje u publici su uspješni poslovni ljudi, koji su se 
dosta dobro kultivirali. Imamo puno doktora, i imamo puno odvjetnika. Veliki broj ljudi koji je 
dobio Fa dolazi iz financijskoga sektora, imaju visoke vladine položaje, i dolaze iz industrijskog i 
trgovačkog sektora. Ali mogu vam ipak reći jednu stvar: kada se radi o kultivaciji, prema svima se 
odnosimo jednako. Naš Dafa neće čekati nekoga samo zato jer on ima slavu i prestiž. To se nikada 
neće desiti. 
 
 Pitanje: Koje značenje, namjera, i povijest stoji iza monaške odore koju je Učitelj ranije 
obukao? 
 Učitelj: Mogu vam reći da kada je Sakyamuni bio na ovom svijetu, njegovi učenici su nosili 
takvu vrstu odore. Klimatski uvjeti u Han regiji [Kine] su natjerali monahe da počnu nositi lokalu 
obuću, to jest, obuću koju su nosili laici. Činjenica je, da stil obuće koju monasi danas nose je stil 
laika iz Tang i Song dinastije. Jedina razlika je boja. Ljudi u prošlosti su rado nosili svijetle boje. 
Kasnije, monasi su smatrali da je to vezanost, pa su počeli nositi sivkaste i mutne boje. Ipak pravi 
učenici iz Buddha škole i Buddhe u nebeskim rajevima nose istu vrstu odore kao i onu što sam ja 
obukao, samo što je materijal različit. Ujedno, oni hodaju bosi i ostavljaju jedno rame izloženo vani. 
S obzirom da kultiviramo budinstvo, nama se naravno sviđa obuća Buddha škole. To je sve. Kada 
biste pitali kultivatora iz Tao škole da nosi tu obuću, on ju zasigurno ne bi obukao, zar ne? 
 
 Pitanje: Moja majka ima 84 godina. Ona živi sama i rijetko izlazi. Svaki dan, osim što jede, 
ona uči Fa i vježba kad god ima slobodnog vremena. Dakle ona nema puno prilika poboljšati svoj 
xinxing. 
 Učitelj: Stari ljudi se kultiviraju u skladu sa njihovim mogućnostima. Možda ona nema 
nikakvih poteškoća sada, ali kada jednom sjedne prisjetit će se stvari koje su ju razljutile prije 8 ili 
10 godina. Zasigurno će ih se sjetiti, a to služi kao ispit kako bi se vidjelo da li će njeno srce biti 
dirnuto, i da li se još uvijek ljuti na njih. Neki ljudi sjednu i razbjesne se kao vrag. To jest, ona neće 
ništa propustiti, pronaći ću već neki naći na koji će se ona moći kultivirati. Neki od naših učenika, 
mladi ili stari, su imali slična iskustva, u kojima su bili prisjećeni na neugodne incidente, i to je da 
se vidi da li se još uvijek ljute. Biti će prisjećani na bilo koji način, na te prošle stvari da bi se 
vidjelo kako se nose sa njima. 
 
 Pitanje: Prije šest dana, sam sanjao da je Učitelj sa nama dok smo učili Fa i da je 
odgovarao na naša pitanja. Učitelju, bili ste isto obučeni kao i jučer ujutro kada ste se susreli sa 
jednom malom grupom ljudi. 
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 Učitelj: To znači da si vidio stvari prije nego što su se desile. Zapravo, ja sakrivam sve te 
sposobnosti od vas kako bih vas spriječio da se koncentrirate na njih i previše mislite o njima, tako 
da manje osjetite, i da se možete još brže kultivirati. Inače biste mi postavljali takva pitanja svaki 
dan. Imali biste toliko puno pitanja: "Zašto ovo? O čemu se ovdje radi? U ovom univerzumu ima 
toliko puno čudesnih stvari - ima ih zaista puno.  
 
 Pitanje: Da li nečija upornost i izdržljivost nastaju sa rođenjem? 
 Učitelj: One ne nastaju sa nečijem rođenjem. Pričajmo malo o ljudskim bićima i uzmimo 
naše površinsko tijelo kao primjer. Ako se netko jačao i prolazio kroz poteškoće iz običnog ljudskog 
društva, onda je njemu baš svejedno o svemu. Ili ako je prošao kroz puno toga onda se njegova 
upornost ojača i manje se brine o drugim stvarima. Osoba se može ojačati i kroz kultivaciju. Kad se 
nečija razina povisi, onda se i njegova izdržljivost povisi. 
 
 Pitanje: Kroz proces kultivacije, možemo li iskultivirati svaki pojedini loš dio koji imamo?  
 Učitelj: Vi to morate činiti. Neki od naših učenika misle: "Učitelju, mi smo toliko loši u 
običnom ljudskom društvu. Kad se jednom iskultiviramo do razine Buddhe, hoćemo li stvarno 
zaboraviti sve sto smo radili dok smo živjeli kao ljudska bića?" [Vi mislite tako] jer razmišljate 
kakve su Buddhe dok živite među običnim ljudskim bićima. Sve vaše ljudske misli će se 
promijeniti, a to uključuje i strukturu vaših misli i način na koji mislite. Kada ste slobodni od 
ograničenja koje emocije stvaraju na ovoj razini, i od ograničenja od drugih vrsta čestica na ovoj 
običnoj ljudskoj razini, vi ćete se izdvojiti iz ovog okoliša i prestati biti ovakvi kakvi jeste. Kada se 
iskultivirate do gore, ovaj vaš maleni površinski ljudski oblik će ostati samo kao uspomena, dok će 
se vaše misli uzdići do razine Buddhe, Boga, ili Tao-a i to će biti najbolji dio vas. Nećete htjeti 
dirati ovaj najpovršinski ljudski dio [vas] - čak se nećete htjeti prisjetiti na njega. 
 
 Pitanje: Kada se jednom novi kozmos izgradi, hoće li i dalje demoni postojati na raznim 
razinama? 
 Učitelj: Ima jedna stvar koju vam mogu reći: Kada bi postojale samo pozitivne stvari a niti 
jedna negativna, onda niti jednom živom biću život ne bi bio interesantan. Kada biste mogli uspjeti 
sa lakoćom u svemu što činite, dobiti sve što želite, i nemati niti jednu poteškoću u njihovom 
ostvarenju, onda ne biste ništa poštovali ili cijenili. Ne biste imali osjećaj zadovoljstva kojeg netko 
ima kada nadvlada poteškoće, niti biste imali radost pobjede. U tom slučaju ne biste cijenili ništa, i 
mislili bi ste da je život beznačajan. Ljudi se natječu i bore u običnom ljudskom društvu i to im čini 
život interesantnim. Oni misle da će se rado prisjetiti na te stvari na kraju svog života. Ljudi su 
takvi. Ipak zasigurno postojati će negativni elementi na različitim razinama. Oni ne proizlaze iz 
kultivacije, već su namješteni od Fa.  
 
 Pitanje: Što bih trebao činiti, kada sam u stanju mirnoće, i vidim stvari koje ne bih htio 
vidjeti? 
 Učitelj: Ako ih vidiš, pusti ih na miru. Iako ih ne želiš vidjeti, na kraju ih vidiš. Nemoj im 
pridavati pažnju. Oni ti ne mogu naškoditi ili dirati te. Jednostavno ih pusti na miru i nemoj se 
brinuti o njima. To naročito vrijedi kada počnete sa razine običnih ljudi. Kada vaše Treće oko 
(tianmu) može vidjeti stvari, ono što vidi, će zasigurno biti stvari niskih razina koje su stvarno loše, 
i vi ćete se prestrašiti. Ali dokle god puno čitate knjigu, više učite Fa, i ubrzate svoju kultivaciju, 
brzo ćete nadići tu razinu. Nakon toga ono što ćete vidjeti više neće biti te loše stvari, već dobre 
stvari. 
 
 Pitanje: Kada netko iz moje obitelji izvodi vježbe iz nekog drugog qigong-a, osjećam se 
prilično neugodno vježbati [Falun Gong] vježbe na zajedničkim vježbalištima. Jesu li stvari koje 
vidim na neki način proročanske?  
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 Učitelj: Kada vidite stvari, jednostavno ih pustite na miru. Nemojte ih smatrati nečim 
važnim. Čak i ako vidite nešto što će se uskoro desiti, mislim da biste ih trebali ignorirati. 
Održavajte svoj xinxing i kultivirajte se. Što se tiče drugih koji ometaju vašu kultivaciju ili nekoga 
iz vaše obitelji tko vježba drugu vrstu qigong-a, obično te stvari ne utječu na nas. Ako osjećate da 
vam te stvari smetaju, moguće je da vas one testiraju da se vidi kako će vaše srce reagirati. S 
obzirom da prakticiramo ispravni put, veliki put, ništa vas ne smije ometati. Ako vaše misli nisu 
čvrste, onda je to problem sa vašim xinxing-om, pa će se neobične situacije pojaviti.   
 
 Pitanje: Prakticiram Falun Gong već nekoliko mjeseci i osjećam da je vrlo dobar. Ali ranije 
sam se preobratio u neku religiju i sada sam u dilemi. Učitelju, molim vas savjetujte me. 
 Učitelj: Kultivacija je nečija osobna stvar. Vi birate koji god put kultivacije želite. Ako se 
želite kultivirati u religiji, onda to smijete. Ako se želite kultivirati u Dafa, onda se smijete 
kultivirati u Dafa. Sami morate napraviti taj korak. S obzirom da i ja vidim da si ti u dilemi, moram 
tebi prepustiti da napraviš taj korak. Na tebi je odlučiti ono što želiš. Ipak jasno sam objasnio puno 
principa. U Tri sfere, niti jedan ispravni bog se ne brine za ljudska bića, i niti jedan ispravni bog ne 
spašava ljude. To vam mogu svima reći.  
 
 Pitanje: Osjećam da nemam dovoljno vremena, pa često skraćujem svoje vrijeme za 
spavanje. Je li to vrijedi kao jedna vezanost? 
 Učitelj: Ne, ne vrijedi. Ako želite izdvojiti nešto vremena navečer za vježbanje jer ste dosta 
napeti i zauzeti tokom dana, mislim da je to izvrsno. Stanje vašeg tijela se neće uopće pokvariti jer 
vježbate, niti ćete patiti od nedostatka sna. Te stvari se neće desiti. Sa druge strane, bolje ćete 
spavati nakon vježbanja, osjećati ćete se osnaženi. To je neophodno tako. 
 
 Pitanje: Kršćani i katolici vjeruju da gore postoji samo jedan bog: Isus. Kako im mi možemo 
pomoći razumjeti da postoji više od jednog boga? 
 Učitelj: To je na njima. Ja sam objasnio principe. U stvari, zapisano je i u Starom Zavjetu i u 
Novom Zavjetu da Isus nije jedini bog. Ako ništa, postojao je makar Jahve prije Isusa. Mnogo 
drugih nebeskih bogova su spomenuti u oboje, Novom i Starom Zavjetu. U antičkoj Grčkoj puno 
bogova su predavali Fa ovdje među ljudima. Ali preostaje samo ljudima  na koji način će razumjeti 
te stvari. U stvari, i budizam je isto tako podučavao da Sakyamuni nije jedini  Buddha. Naravno, 
Sakyamuni je spomenuo Buddhu Amithabu i šest iskonskih Buddha. On je rekao da su Tathagate 
bezbrojne kao i zrnca pijeska u Ganges rijeci, itd., i da ima nebrojiv broj Velikih Bodhisattavi. Ipak 
neki monasi insistiraju da je Sakyamuni jedini Buddha. Kako mogu imati toliko ograničen um i 
misliti da je Sakyamuni jedini Buddha? Možemo ih pitati da pročitaju Fa tako da vide što je to. Na 
njima je da li će učiti. Ako se i dalje drže za svoje shvaćanje, onda ih pustite na miru. Mi samo 
savjetujemo ljudima da budu dobri, i nikada nikoga ne vučemo ovdje. Ovo morate zapamtiti.  
 
 Pitanje: S obzirom da gong jedne osobe poprima njezin izgled, zašto onda lažni Buddha 
stvoren ljudskim obožavanjem može uzeti gong jedne osobe?   
 Učitelj: On ne može uzeti gong jedne osobe. Može samo uzeti qi od jedne obične osobe. To 
je tako. Ne može uzeti od drugih energiju. Dakle zašto bih on uzeo nešto od jedne osobe. Zato jer je 
on stvoren obožavanjem običnih ljudi, i njegove misli su stoga na istoj razini kao i misli običnih 
ljudi. Zašto ljudi kradu? Jer imaju taj mentalitet. 
 
 Pitanje: Nakon Ispunjenja, smiju li učenici koji idu u druge rajeve uzeti sa sobom Falun u 
svojim trbusima?  
 Učitelj: Vi se morate koncentrirati samo na kultivaciju. Vi ne znate na kojoj razini se 
nalazite. Samo ustrajno prakticirajte i konstantno napredujte. Morate se brinuti o tome kako ćete 
dostići Ispunjenje, jer je to vaš najvažniji prioritet. Kultivirati se i vratiti se što je prije moguće, je 
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najvažnija stvar za vas. Nemojte razmišljati o drugim stvarima. Ja, vaš Učitelj, ću vam zasigurno 
dati najbolje stvari. (Aplauz) Za koga je novi univerzum i cijela budućnost stvorena? Zar nisu oni 
stvoreni za sve živote? Zar to nije tako? Roditelji uvijek žele dati svojoj djeci sve najbolje. Naročito 
im žele dati bolju budućnost. Svi oni imaju tu namjeru. (Aplauz) 
 
 Pitanje: S obzirom da se Ispunjenje desi u jednom trenutku, kako će netko znati Učiteljeve 
upute? 
 Učitelj: Biti ćete kontaktirani tek prije nego što dostignete Ispunjenje. Puno stvari će vam 
biti rečeno direktno. To nije onako kako su to opisali neki ljudi koji su tvrdili da su dostigli 
Ispunjenje. Svi koji tvrde da su dostigli Ispunjenje, nisu ga u stvari dostigli.  
 
 Pitanje: Kada širimo Fa zapadnjacima, kako bi se trebali odnositi prema pitanjima vezanim 
uz religije? 
 Učitelj: Pokažite im knjige, samo neka pročitaju knjige. Objasnio sam stvari vezane za 
religiju vrlo jasno u knjigama. Ako vas nešto pitanju, samo odgovorite kao što je napisano u 
knjigama - učinite to tako i neće biti nikakvih problema. 
 
 Pitanje: Jako me boli u sjedećoj meditaciji. Je li to dobra stvar, ili je to zato jer imam toliko 
puno karme pa onda na ovaj način plaćam odmazdu? 
 Učitelj: Ne, to nije tako. Nitko nije bez boli dok meditira. Neki od nas su vježbali aerobik,  
bili su plesači, ili su iz samog početka mogli sjesti u lotos položaj. Ti ljudi su mogli sjediti u lotos 
položaju sa lakoćom. Ali reći ću vam, u to vrijeme se niste kultivirali. Osjetiti ćete bol čim se 
počnete kultivirati. Vi definitivno nećete izbjeći eliminaciju karme kroz vježbe samo zato jer 
možete sjesti u lotos položaj. Ako se kultivirate, moramo vam pomoći da se poboljšate.  
 
 Pitanje: Kada položim svoju ruku na trbuh dok ležim na krevetu, osjećam se kao da se širim 
prema van kao vibrirajući valovi. Zabrinut sam, da li to ukazuje da ja vježbam na krivi način? 
 Učitelj: To je zato jer možeš osjetiti svoje tijelo kako se transformira iz submikroskopske 
razine prema površini. To je upravo kao što sam ranije rekao. Mi vas transformiramo iz 
submikroskopske razine prema površini. Stoga neki osjetljivi ljudi mogu to osjetiti. Ono što si 
osjetio je samo malo. Ima još puno toga što ne možeš osjetiti. Neki osjećaji mogu biti prilično bolni. 
 
 Pitanje: Imao sam puno iskušenja dok sam bio mlad. Sada kada sam dobio Fa, da li ta 
iskušenja pomažu mojoj kultivaciji? 
 Učitelj: Neka od njih mogu biti korisna. S obzirom da nikome nije lagano dobiti Fa, ako je 
osoba predodređena da dobije Fa, možda je onda ona izdržala poteškoće za to u mnogo, mnogo od 
svojih prošlih života. Dakle nemojte misliti da je vama bilo lagano dobiti Fa danas. Ipak neki ljudi 
su izdržali poteškoće kroz mnogo životnih vjekova samo da bi dobili ovaj Fa, i kada dođe vrijeme 
da stvarno dobiju Fa, oni ga ne uzmu. To je tako žalosno! Došli su samo za to... zar ne mislite da je 
to sramota? 
 
 Pitanje: Kada sam na početku učio Fa i susreo se sa opasnosti u svojim snovima, svaki put 
sam se sjetio prizvati Učiteljevo ime. Ipak u zadnje vrijeme često zaboravim to učiniti, i umjesto 
toga se borim protiv njih. Zašto je to tako? 
 Učitelj: Ova situacija je rijetka, vrlo rijetka. Ali, ima stvarno iznimki. Proći će nakon nekog 
vremena. Ako ga ignoriraš, neće utjecati na tebe. Bez obzira, stvari će se poboljšati nakon nekog 
vremena. Ako prizivaš svog učitelja svaki put kada se susretneš sa problemom, zar i to onda nije 
vezanost? Među ostalim, trebaš tražiti u sebi uzrok za stvari koje se dešavaju u tvojim snovima. One 
su tvoj odraz dok si u nekom stanju. Ta situacija se često pojavljuje u kultivacijskim putovima iz 
Tao škole. Naročito je česta u sustavima u kojima ljudi prakticiraju oboje, unutarnju i vanjsku 
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kultivaciju; oni prakticiraju unutarnju kultivaciju i vježbaju borilačke vještine. 
 
 Pitanje: Ako osoba koja je bolovala od depresije i imala mentalne probleme iskreno 
prakticira kultivaciju, može li ona dostići Ispunjenje? 
 Učitelj: Ona može dostići Ispunjenje ako iskreno kultivira. Ali osoba u takvoj situaciji ne bi 
trebala vježbati vani u javnosti, to je za njeno dobro i za dobro Fa. Ako se ne može prikladno 
ponašati i nanese štetu Fa, onda će skriviti. Dakle najbolje je da vježba doma. Dokle god se vi 
kultivirate, ja ću se brinuti za vas gdje god vi vježbali. Ali to vrijedi samo za ljude koji se mogu 
kultivirati. To jest, moraju imati svjestan um i biti sposobni nadvladati prepreke.  
 
 Pitanje: Gledajući unazad na svoju prvu polovicu života, kajem se i krivim se. Kao jedan 
Falun Dafa učenik, kako bi se trebao nositi sa tim problemom? 
 Učitelj: Nemoj se brinuti o ničemu - neka prošlost bude prošlost. Ja gledam samo u tvoje 
srce za kultivaciju. Tvoj Učitelj će se pobrinuti za ostalo. Ako stalno razmišljaš o stvarima koje su 
se prije desile, onda će to opet postati jedna prepreka i vezanost. Dakle nemoj se više brinuti o 
njima. Samo se temeljito promjeni iz unutra prema van, i biti ćeš nova osoba. To je ono što bi trebao 
napraviti. (Aplauz)   
 
 Pitanje: Ponekada kada čitam Zhuan Falun osjećam da je moje lice samo ljuska i da je 
zapravo moje unutarnje lice ono koje čita. Zašto je to tako? 
 Učitelj: Zato jer tvoja duša i submikroskopski dio tvoga tijela više dominiraju. To je dobra 
stvar.  
 
 Pitanje: Kako bismo trebali shvatiti "xinxing" i "razinu"? Koji je odnos među njima?  
 Učitelj: Koju god razinu dosegnete u kultivaciji to je visina vašeg xinxing-a i ujedno to je 
vaša razina. Koje god misli i ideje se stvaraju na toj razini svijesti podudarati će se sa xinxing 
razinom. Ali to nije uvijek slučaj dok se kultiviramo među običnim ljudima. Mi se progresivno 
transformiramo iz submikroskopske razine na van prema površini. Dakle, dokle god naš ljudski dio 
ima ljudski izgled na površini, mi ćemo imati obične ljudske misli sve dok konačno ne dostignemo 
Ispunjenje, i tada će se sve promijeniti. Bez obzira, mi moramo biti strogi sa sobom dok se 
kultiviramo, i naš xinxing mora nadići ovaj od običnih ljudi.  
 
 Pitanje: Ako vježbam Falun stojeći stav dva i pol sata ujutro i meditaciju dva i pol sata 
navečer, vježbam li onda previše? 
 Učitelj: Ne protivim se tome ako imaš više vremena za vježbe. Vježbanje je dobra stvar. Ali 
ako izdvajaš vrijeme koje je namijenjeno za čitanje, onda mislim da to nije u redu. To je zato jer je 
čitanje i učenje Fa prvi prioritet, i osigurava da možeš biti iz temelja i istinski transformiran, i to je 
osnovni razlog zašto se možete uzdići. Izvođenje vježbi je dodatni način za dostizanje Ispunjenja. 
Vježbanje vam ne smije postati prvi prioritet i ne smijete misliti da je čitanje drugo po redu. To 
apsolutno ne smijete činiti. I ako ne možete dostići tu razinu, kako će vas vaše vježbanje igdje 
dovesti? Iako su [mehanizmi] automatski, nećete nigdje napredovati koliko god se trudili. Kad vaš 
xinxing dostigne tu razinu i počnete razumjeti Fa principe čitajući knjigu, vaš gong će odmah rasti. 
Radi toga nismo pridavali veliku važnost povećanju vremena za vježbanje. Ali vježbanje je još 
uvijek potrebno.  
 
 Pitanje: Učitelju, rekli ste da je sporedna duša jedne osobe koja je prakticirala u nekom 
drugom sustavu napustila tijelo te osobe kako bi išla vježbati i tada je sporedna duša bila ubijena i 
ponovo se reinkarnirala. Je li se glavna duša ili sporedna duša kultivirala u tom tijelu? 
 Učitelj: Reći ću vam: ja često kažem da vi lako možete vidjeti kroz ovu ljudsku dimenziju, 
ali bilo bi vam vrlo teško saznati koliko dimenzija postoji. [Sporedna duša] je završila sve te stvari u 
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vrijeme-prostoru druge dimenzije. Unutar vrijeme-prostora druge dimenzije postoje još vrijeme-
prostori drugih dimenzija. Tamo je ona sve ostvarila. I naravno da je to bila sporedna duša koja se je 
kultivirala! 
 
 Pitanje: Naša grupa prevoditelja je prevela vaše svete spise na engleski za neke zapadne 
učenike. 
 Učitelj: Ako biste htjeli objaviti bilo koji prevedeni materijal, ili objaviti i proširiti ih među 
drugim učenicima, oni moraju biti prvo provjereni od Glavne udruge koja donosi odluku. To je zato 
jer puno pitanja mogu utjecati na naš Dafa kao jednu cjelinu i to obuhvaća stvari velike važnosti. 
Dakle oni moraju pregledati te materijale. To vrijedi naročito za snimke mojih Fa-predavanja, jer 
mnogo stvari nemaju opću namjenu nakon što pričam o njima. Prije nego što se objave, moram ih 
pregledati i organizirati u oblik knjige koju mogu svi čitati. Tako mogu pomoći učenicima da se 
kultiviraju i poboljšaju. Dakle nikome nije dozvoljeno [samostalno dijeliti stvari]. Bio sam jasan o 
tome. Iako želimo dobro za Dafa u svemu što činimo, moramo i dalje uzeti u obzir njihov efekt na 
Dafa kao jednu cjelinu. Dakle moramo biti ozbiljni sa takvim stvarima.  
 
 Pitanje: U članku "Stopite se s Fa," Učitelj je rekao da ne bi trebali trošiti puno vremena na 
diskusije. Neki ljudi su to interpretirali kao da oni ne bi trebali sudjelovati u zajedničkom čitanju. 
 Učitelj: Vi biste trebali imati zajedničko čitanje i Fa-učenje kao dodatak vašem 
samostalnom Fa-učenju. Oboje su potrebne. Nemojte ići iz jednog ekstrema u drugi. 
 
 Pitanje: Osjećam da se neki sveti spisi teže pamte od drugih. Je li to samo lažni dojam? 
 Učitelj: Neke stvari koje sam napisao stvarno nisu lake za razumjeti, to je zasigurno. Bile su 
tako napisane iz jednog razloga. Dobro je sa koje god razine ih možete razumjeti. Nećete pogriješiti 
kako god ih razumjeli. Razlika je samo u dubini razumijevanja.  
                    
 Pitanje: Kako bi naučio napamet svete spise, počeo sam ih pisati i pamtiti. Što bi trebao 
učiniti sa tim napisanim tekstom? 
 Učitelj: Kada se takve stvari rade, trebao bi imati kultivatorevo stanje misli i biti pun 
poštovanja prema Učitelju i Fa. U ovoj situaciji ih možeš zapaliti. Vatra običnih ljudi nikada neće 
moći taknuti bogove. Dakle samo ih zapali ako više nisu korisne. Možete tako postupiti jer je ovo 
specijalno razdoblje u povijesti. Ali Dafa knjige apsolutno ne bi trebale biti zapaljene.  
 
 Pitanje: Je li to vezanost za učenika veterana da uvijek želi vidjeti Učitelja? Je li to još 
jedna vezanost ako ne može suzdržati svoje suze i ostane bez riječi kad vidi Učitelja? 
 Učitelj: Vaša želja vidjeti me ne bi trebala imati niti jednu vezanost u sebi. Ali mislim da 
razlog zašto većina vas me želi vidjeti je zato jer ste prakticirali Dafa kultivaciju, i Fa podučavan od 
vašeg učitelja vas je spasio. To je razlog zašto me želite vidjeti. Što se tiče ostajanja bez riječi kada 
me vidite, to je radi promjena u vama i transformacije vašeg tijela. Ne možete vidjeti promjene na 
površini. Ali dio vas koji se je dobro iskultivirao, vaša duša, i nezabluđeni dio vas ih može vidjeti. 
Provire čim me vide. Iako kad provire čak samo malo, vaša ljudska strana postane vrlo slaba. Vaša 
površina ne zna zašto taj dio vas plače. Ova druga strana vas vidi sve što sam učinio za vas, što ne 
možete vratiti sa riječima ili djelima. (Aplauz) Vaše suze su odraz vaše duboke zahvalnosti koja se 
ne može izraziti riječima.  
 
 Pitanje: Ja mogu izdržati veliku bol u lotos sjedećem položaju. Ali drugi dijelovi mog tijela 
se žustro trzaju svako toliko, to mi sprječava ulazak u mirnoću dok meditiram.      
 Učitelj: Uvijek će biti perioda boli kada se sjedi u lotos položaju. A to se dešava naročito 
kod nekih od vas koji nisu nikada sjedili u tom položaju, i struktura materijala vašeg tijela na 
površini nije naviknuta na to, uz to vaša karma se topi, sve to stvara ekstremnu bol. Čak i kada 
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možete sjediti u lotos položaju pola sata, i tada ćete osjetiti veliku količinu boli ako pokušate ostati 
u tom položaju duže od pola sata. Uz bol dolazi i nelagoda i mučnina. Dakle, iako monasi iz 
prošlosti su izgledali kao da samo sjede u meditaciji, oni su u stvari ujedno i poboljšavali svoj 
xinxing. Samo što njihov način poboljšavanja xinxing-a nije bio toliko direktan kao naš. Tako da su 
napredovali polako, njihova kultivacija je bila spora. Kada osjećate nelagodu i mučninu, vaša karma 
vam pokušava odvojiti noge. Ako ste odlučni, imate jasan cilj, i ne odvojite noge, vaše srce se 
poboljšava u procesu. To je još jedan način na koji se možete poboljšati kroz poteškoće. Ponekad 
osoba može osjetiti jezivu bol, postati tjeskoban, kao da će povraćati. Ponekad reakcije su jake. 
 
 Pitanje: Neki učenici misle da smo došli u konačnu, pred cilj etapu, i da moramo koristiti 
svo moguće vrijeme za Fa-učenje? 
 Učitelj: Nikada nisam rekao ništa o "konačnoj pred cilj etapi." Ako netko želi potrošiti cijelo 
svoje vrijeme za Fa-učenje i dati otkaz na poslu da bi bio doma, onda mislim da bi on nanosio štetu 
Fa. Tko god je proširio te ideje, tko god to čini, neodgovoran je prema Fa i prema samom sebi. Tko 
vam je rekao da date otkaz i više ne idete na posao? Zar tada ne biste nanosili štetu Fa? Rekao sam 
da i ljudi isto ispunjavaju Fa. Naravno neki se pitaju, "Kako mogu ljudi ispunjavati Fa?" Na ovoj 
razini, razini običnog ljudskog društva, ako se svi vi loše ponašate, kao obični ljudi, ljudi bi rekli, 
"vidi kako se ovi Falun Gong praktikanti ponašaju." Ako se svi mi dobro ponašamo, možemo 
zadovoljiti standard jednog praktikanta, i ako smo ispravni i plemeniti učenici kultivacije - 
razmislite o tome - ljudi će misliti, "Oh, to su Falun Gong praktikanti. Oni su tako dobri." Ako vam 
ljudi vjeruju kad god vas vide i vi ste dobri prema njima gdje god bili, onda će ljudi reći Falun 
Gong je stvarno dobar i ovaj Dafa je stvarno dobar. U tom slučaju zar vi ne ispunjavate Dafa u 
ovom obliku običnog ljudskog društva? Je li vam to jasno? Dakle ako naše ponašanje nije u skladu 
sa Dafa, ne samo da ne možemo ispuniti Fa, nego onda mi ujedno i blatimo i škodimo Fa. Fa vas 
može spasiti, ipak vi njemu nanosite štetu - kako se nosite sa tim stvarima? Po čemu ćete biti 
ocjenjivani? Kultivacija je ozbiljna. Kako može osoba koja je omotana karmom kultivirati se do 
Ispunjenja ako nije ozbiljna? Da li postoji nešto u ovom svijetu što je veće i ozbiljnije od ovoga? 
 
 Pitanje: Nekim učenim ljudima nije ugodno dok čitaju Zhuan Falun. Nisu naviknuti na 
pismeni stil koji se koristi u knjizi, koji je drugačiji od akademskih tekstova. Da li je to vezano za 
nečiju osobnu sudbinsku vezu ili karmu? 
 Učitelj: To je prepreka u dobivanju Fa za učenjake koji tako razmišljaju, oni ju moraju 
nadvladati. Ometaju ih njihove unaprijed stvorene predodžbe. Neki ljudi bi se mogli ne složiti sa 
mnom kada bih nazvao sve koncepte stvorene u modernoj literaturi novi stil bagu.* Ali oni su zaista 
fiksirali značenja riječi i fraza dajući im definicije, tako da su riječi i fraze izgubile svoja duboka 
unutarnja značenja. To je slučaj sa današnjem dijalektom, jedan običan i jednostavan jezik. Sa 
svojim fiksiranim definicijama, on može samo izraziti najpovršinskije značenje i nije uopće 
prikladan za izražavanje Fa. Neki ljudi kažu da Učiteljeve knjige nisu u skladu sa modernom 
gramatikom. Ja se u potpunosti slažem. Činjenica je da se ne slažu sa modernom gramatikom. Ali 
mi smo mislili na ovo: Fa je stvorio živa bića i okoliše za bića na različitim razinama, uključujući 
ljudske jezike i njihove pismene stilove. Drugim riječima, kultura koju ljudski rod ima danas je 
stvorena od Fa. S time na umu, kako bi mogao Dafa kozmosa biti ograničen gramatičkim pravilima 
ljudskog jezika? Mi samo koristimo ljudski jezik i gramatiku da bi izrazili Fa. Što se tiče načina na 
koji ih koristiti, to je na nama. Ja ih koristim na bilo koji način, koji mi dozvoljava izražavati dublje 
značenja Fa. Dakle u potpunosti sam zanemario pravila moderne gramatike, i nisam pratio ta pravila 
i norme. Isto vrijedi i kada predajem Fa - ne koristim standardizirani jezik. Jedino na taj način mogu 
izraziti Fa jasno. To je tako. Fa - Fa ovog kozmosa je toliko ogroman - ne može biti ograničen 
gramatikom ljudskog jezika. Ja samo koristim ljudski jezik. Što se tiče načina na koji ga koristim, 
oblikujem ga kako mi je volja. Dokle god se Fa može izraziti, ja ga oblikujem na bilo koji način 
koji daje jasno izražavanje. I Fa stvara novi jezik i kulturu za budući ljudski rod. Sve će biti vraćeno 
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u svoje najbolje stanje. Dakle u potpunosti je normalno, trenutno, da ljudi nisu naviknuti na [način 
na koji ja koristim jezik].        
 
 Pitanje: Moja noga je bila prije ozlijeđena, ali sam uspio sjesti u lotos položaj. Ipak u 
zadnje vrijeme ne mogu tako sjesti koliko god ja to pokušavao. Koji je razlog? 
 Učitelj: Zapravo, trebao bi sam sebe pitati koji je razlog. Je li to zato što nisi marljiv sa 
učenjem Fa? Ili si negdje pogriješio i odbijaš se ispraviti, ili nisi prepoznao problem? Ako se nosiš 
sa stvarima vrlo dobro danas i zadovoljiš Fa standard, zasigurno ćeš moći produžiti svoje sjedenje u 
lotos položaju na dvadeset minuta ako si prije mogao sjediti samo deset minuta. Mnogo naših 
učenika su to iskusili. Stvari nisu apsolutne. Scenarij [koji si opisao] bi se mogao desiti ako u ovom 
razdoblju trebaš eliminirati puno karme.  
 
 Pitanje: Dobio sam neke poruke. Kako mogu razlikovati da li su došle od jednog 
Prosvijetljenog bića ili su to moje vlastite misli? 
 Učitelj: Nemojte pridavati pažnju niti jednoj poruci koju dobijete. Ako to činite, stvoriti ćete 
vezanost za njih. Onda će oni pokušati ometati vas, slati vam poruke na razne načine, i uplitati se sa 
vama. Dobro je što imaš tu sposobnost i što nije zaključana. Ali se moraš znati dobro nositi sa time. 
Nemoj pridavati pažnju niti jednoj poruci koju dobiješ. Ako ih čuješ ili vidiš, samo ih pusti na miru 
i ignoriraj ih. Samo se čvrsto drži za Dafa kultivaciju. Principi su napisani riječima - zašto bi te i 
dalje zanimale neke poruke? Nećete uspjeti ako ste prevareni lažnom porukom. Tako je lako pasti. 
Dakle pripazite na to. 
 
 Pitanje: Ako biće koje je stvoreno u dimenziji visoke razine padne ali se uspije opet uzdići 
kultivacijom, je li ono onda drugačije od svoga izvornog stanja?  
 Učitelj: Bića visokih razina ne padaju tako lako kao što to ljudi zamišljaju. Kako bi moglo 
biti tako jednostavno? Ali ta situacija postoji. Što se tiče ponovnog uzdizanja kultivacijom, to je 
onda još teže - nije ni malo lagano kao što si ti to napisao u par riječi. Da li znate kako ste uspjeli 
dobiti Fa? Morali ste se reinkarnirati na Zemlji, morali ste se roditi u pravo vremensko razdoblje 
kada se je i osoba koja bi vas spasila rodila, morali ste dobiti priliku da susretnete Veliko 
prosvijetljeno biće koje spašava ljude, i morali ste uspjeti čuti ovaj Fa. To uopće nije bilo lagano. I 
jednom kada ste stvarno dobili Fa, onda morate i dalje ustrajati u svojoj kultivaciji. U davnini, neki 
od Sakyamunijevih učenika su sumnjali u Dharmu koju je on podučavao. Neki su slušali njegova 
predavanja i onda odlučili taj isti dan obući odore monaha, ali navečer kada im je to dosadilo bacili 
su odore i pobjegli. To se svako toliko dešavalo. Puno godina nakon što je Buddha napustio svijet, 
ljudi su shvatili da je to bila istina, i počeli ju cijeniti. Nema nikakve razlike ako se netko može 
iskultivirati nazad.  
 
 Pitanje: Molim vas objasnite nam specifično unutarnje značenje "jedna izvanredna osoba 
može dostići Ispunjenje kroz prosvjetljenje" i kada je "Istina otkrivena." 
 Učitelj: Jedna izvanredna osoba može dostići Ispunjenje kroz prosvjetljenje. Reći ću vam 
ovo: to možete skoro svi vi koji sjedite ovdje ovisno o vašoj sposobnosti prosvjetljenja. Ja vam ne 
pokazujem istinu jer sam zabrinut da biste tada razvili vezanost. Dakle, to se tako radi. Ako možete 
ustrajati, nastaviti sa vašom kultivacijom, i nastaviti se marljivo kultivirati i poboljšavati sebe, onda 
bih rekao da ste stvarno zadivljujući. Svi će vam se diviti kada se konačno iskultivirate do gore u 
budućnosti. To se zove "dostizanje Ispunjenje kroz prosvjetljenje." Osobi će kultivacija napredovati 
sporo ako ona vidi sve, uključujući nadnaravne moći. I, kada bi sve stvarno bilo pokazano, vaše 
kultivacija ne bi vrijedila. Kada bi vam ja objavio tajne labirinta, oni koji su došli iz vrlo visokih 
razina se ne bi mogli vratiti. Dakle, bez obzira iz koje ste razine vi došli, mi moramo to tako 
pripremiti. Biti će teško kultivirati se nakon što se istina otkrije, jer će tada kriteriji za ljude biti vrlo 
visoki, oblik kultivacije će biti vrlo strog, i ljudi neće napredovati toliko brzo.  
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 Pitanje: Da li se razbijanje jajeta smatra kao ubijanje? 
 Učitelj: Osoba bi se trebala kultivirati plemenito. U stvari objasnio sam vam ovaj princip 
vrlo jasno ranije. Vi živite ljudski život. Možda vi ne jedete meso, ali možda ga vaša obitelj jede. Vi 
se kultivirate, ali možda članovi vaše obitelji to ne čine. Mi se možemo kultivirati i maksimalno se 
prilagođavati svakodnevnim ljudima. Koncentrirajte se na bitne stvari i kultivirajte se plemenito, i 
onda ćete se lako odnositi prema tim stvarima. To je isto kao da bi jedna osoba mogla postati 
Buddha jer je vegetarijanac - to je šala. [Ne jedenjem mesa] osoba napušta samo jednu vezanost. To 
jest, on nije vezan za meso ili za jedenje mesa, što je samo jedna vezanost. Ali postoji toliko puno 
vezanosti koje osoba mora napustiti. Kako bi netko mogao postati Buddha ako se je riješio samo 
jedne vezanosti? To je u potpunosti nemoguće. Dakle, mi smo, kako bi vam omogućili normalnu 
kultivaciju među običnim ljudima, u tom smislu otvorili najpogodnija vrata. Ako želite jesti jaja, 
smijete ih jesti dok ih možete jesti. Ali to ne vrijedi za monahe, opatice, i druge koji se kultiviraju u 
samoći. 
 
 Pitanje: Kako se možemo brže riješiti vezanosti koje su dobro sakrivene duboko u nama? 
 Učitelj: Ja ću vam na njih ukazati. Moja jedina briga je da ih se tada nećete uspjeti riješiti. 
Ja ću vam na njih definitivno ukazati. Sve vaše vezanosti će biti izložene za vas. I ako vam na njih 
ja osobno ne ukažem, učiniti ću tako da vam na njih drugi ukažu. To bi se moglo desiti dok imate 
neki problem, kada se negdje zaglavite radi svoje vezanosti. Zabrinut sam samo da u tom trenutku 
umjesto da mislite o tim vezanostima, vi ćete tražiti uzrok izvan sebe. Definitivno ću vam na njih 
ukazati, možete računati na to. 
 
 Pitanje: Kao vaš učenik, spreman sam ići s vama bilo kada. Hoću li biti svjestan kada 
veličanstveni trenutak Ispunjenja stigne? 
 Učitelj: Oni koji trebaju dostići Ispunjenje neće biti izostavljeni. Samo se koncentrirajte na 
kultivaciju i ne brinite se o ničemu. Ispričao sam vam priču o Arhatu, zar ne? Osoba ne može postići 
Ispunjenje ako je uplašena ili prekomjerno radosna. Dakle ako želite dostići Ispunjenje na još višu 
razinu kroz kultivaciju, onda su standardi još viši. Odstranite sve svoje vezanosti. Ako imate nečiste 
misli u tom trenutku, biti ćete povučeni nazad i nećete uspjeti dostići Ispunjenje.  
 
 Pitanje: Učitelj je sve jasnije i jasnije objasnio Fa. Više nam ne preostaje ništa na što se 
možemo prosvijetliti. Da li to onda vrijedi kao kultivacija?   
 Učitelj: Iako vi sjedite ovdje i slušate što vam govorim, svatko od vas ima definitivno 
različito shvaćanje sa vaših različitih razina. (Aplauz) To je upravo kao što sam malo prije rekao: 
Iako što sam vam rekao su istine toliko visokih razina, ja vam samo govorim njihovo površinsko 
značenje. Nije vam dozvoljeno znati stvarne stvari. I kada biste znali za njih, bilo bi vam i dalje 
teško kultivirati se. Ja sam samo govorio o principima, nisam vam prikazao istinu. Dakle i dalje ste 
u labirintu. Ima obje vrste ljudi, oni koji vjeruju i oni koji sumnjaju.  
 
 Pitanje: Je li dobro za nas da imamo zajedničko čitanje Zhuan Falun-a tri puta tjedno bez 
trošenja vremena na raspravljanje?  
 Učitelj: To je uredu. Što će vam toliko vremena za raspravljanje? Čitajte knjigu od naslovne 
do zadnje stranice i upotrijebite sve svoje vrijeme za učenje Fa. (Aplauz) Naravno, potrebno je 
posvetiti nešto vremena za izmjenjivanje iskustva i shvaćanja. Možete podijeliti svoje misli nakon 
svakodnevnog vježbanja.  
 
 Pitanje: Kako nečiji stupanj obrazovanja utječe na njegovu sposobnost shvaćanja? 
 Učitelj: On ima neki utjecaj. Ako ste nepismeni onda ne možete čitati knjigu. Ako ne znate 
sve riječi onda će vam biti teško čitati knjigu. Moderni ljudi su oblikovani modernom znanosti, 
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dakle nemam drugi izbor neko primijeniti modernu znanost i modernu kulturu kad objašnjavam 
stvari. Ako ne razumijete značenje termina, to će utjecati na vas, i biti će vam teže učiti [Fa]. Ali 
nećete ništa propustiti dokle god je vaše srce u tome. 
 
 Pitanje: Romantična ljubav me je mučila neko vrijeme. Kad god se svađam sa svojim 
dečkom, osjećam se kao da želim odmah prekinuti sa njim. Poslije se osjećam kao da pokušavam 
samo izbjeći problem. Ako se ponovo vratimo zajedno, hoće li to biti moja vezanost za romantičnu 
ljubav? 
 Učitelj: To su dvije odvojene stvari. Reći ću vam ovo: dokle god se ne izdvojite od običnog 
ljudskog društva, dokle god ne dostignete Ispunjenje, uvijek ćete imati emocije. To je jedan način 
koji osigurava da se možete kultivirati u običnom ljudskom društvu. I s obzirom da imate emocije, 
one će utjecati na vaše srce. Ono što možete činiti je, potruditi se što više moguće i potisnuti ih, i 
pokušavati što više moguće održavati standard jednog praktikanta, i ne ponašati se kao jedna obična 
osoba koja čini sve što želi. U najmanju ruku trebali biste biti dobra osoba, i to vas razlikuje od 
svakodnevne osobe. Onda ako si želite pronaći dečka ili djevojku i vjenčati se, naravno da to neće 
utjecati na vas. Tako su te stvari povezane. Rekli smo da se moramo kultivirati i prilagođavati 
načinu života običnih ljudi što je više moguće. Ako jednostavno ne želite dečka ili djevojku, i ne 
želite se vjenčati u ovom životu, to je osobni izbor. Ako se ne želite vjenčati, onda nemojte. Nećemo 
vas natjerati na to. Drugim riječima, tako ove stvari funkcioniraju. Ali kao učenici, morate 
prakticirati samokontrolu i prikladno se ponašati.  
 
 Pitanje: Kada me prijatelji pitaju osobne stvar, smijem li lagati? 
 Učitelj: Ako im ne želiš reći, onda nemoj. Pokušaj ne reći ništa o njima. Svi ljudi pričaju o 
tim stvarima. Jednostavno odnosi se s time na način koji ti omogućava kultivaciju dok se 
prilagođavaš životu običnih ljudi što je više moguće, i u isto vrijeme zadovoljavaš standard 
praktikanta. 
 
 Pitanje: Smije li netko lagati kako bi izbjegao nepotrebne nevolje pod uvjetom da to nikome 
ne naškodi? 
 Učitelj: Stvari su prilično složene u ljudskom svijetu. I problemi stvoreni pod različitim, 
kompliciranim okolnostima su ekstremno složeni. Ali vam mogu reći, jedan kultivator ne laže. Ako 
morate lagati kako biste izbjegli stvari kao što su ubojstvo i paljenje nečije imovine, onda se u stvari 
ne može reći da ste pogriješili. Dakle, kako onda pronaći pravu ravnotežu, mislim da to nije teško 
za jednog praktikanta. Zapravo, ima puno stvari o kojima ne trebamo pričati ako mi to ne želimo. 
 
 Pitanje: Prakticiram već godinu dana ali još uvijek ne mogu sjesti u lotos položaj. Što duže 
mi to ne uspijeva to sam više nemiran. 
 Učitelj: Ne brini se. Ako stvarno ne možeš sjesti u lotos položaj, nećemo ti zabraniti 
dostizanje Ispunjenja samo radi toga. Ali, s obzirom da si kultivator, trebao bi sjesti u lotos položaj. 
Reći ću vam - i ovo nije šala - ako se je jedan kultivator dobro kultivirao ali ne može sjesti u lotos 
položaj, onda Bodhisattve iznad pokriju svoja usta i smiju mu se. Istina je. Ali nemoj biti nemiran. 
Postepeno će to doći. Nikada nisam rekao da vrijeme istječe.  
 
 Pitanje: Zašto kada ja vježbam ili učim Fa moja se donja leđa dosta ugriju? 
 Učitelj: Kroz proces kultivacije, osoba će iskusiti sva različita vrsta stanja, deset tisuća od 
njih, i sve vrste situacija će se pojaviti. Da li biste se mogli i dalje kultivirati ako biste me morali 
pitati o svakoj od njih? Da li biste onda bili kultivator? Dakle, nemojte se toliko brinuti o tim 
stvarima, pustite ih da se odvijaju prirodno. Kultivatoru ne smeta toplina niti hladnoća. I vjetar vas 
neće razboliti. 
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 Pitanje: Je li je predodređeno da li će muž i žena imati dobar odnos? 
 Učenik: To nije nešto predodređeno, ali bi moglo biti rezultat karmičke odmazde ili nečije 
karme. U većini slučajeva brak je rezultat sudbinske veze stvorene u prošlom životu. To vrijedi za 
većinu slučajeva, ali nije uklesano u kamen. 
 
 Pitanje: Smije li Dafa učenik obožavati Bodhisattvu Avalokitesvaru?  
 Učitelj: Čitaj knjigu. Neću odgovoriti na tvoje pitanje. Mnogi učenici su me pitali: "Učitelju 
zašto ne dođete u našu zemlju? Zašto ne dođete u našu regiju?" Nije da ne želim ići. Ja čekam da 
vaše shvaćanje Fa dosegne neku razinu i da vi postanete zreliji. Onda ću doći. Tada će vam to 
koristiti. (Aplauz) Kada bih došao negdje i vi me pitali što je to Falun Gong, moj put bi bio 
uzaludan, zar ne? Upravo kao i ovo pitanje. Naše vrijeme je ograničeno. Ako me vi ovdje umjesto 
čitanja knjige pitate da li smijete obožavati Avalokitesvara, onda nema svrhe da vas podučavam Fa. 
Zar to nije istina? 
 
 Pitanje: Učitelj je jednom rekao, "Ja nisam unutar Fa." Kako bismo to trebali shvatiti?  
 Učitelj: Zašto je to teško razumjeti? Zar ja ne mogu biti izvan kozmosa? (Glasni aplauz) 
 
 Pitanje: Jednom u 3 sata ujutro sam gledao u zvijezde. Gledao sam ih kako mi s približavaju 
iz daljine na nebu skroz dok nisu bili stotinjak metara od mene. Uplašio sam se i onda su nestale. 
 Učitelj: Kada se gleda iz druge dimenzije, niti jedan objekt u univerzumu nije fiksiran, i 
oblici postojanja objekta nisu kakvi su ovdje. Ujedno, struktura vrijeme-prostora te dimenzije je u 
potpunosti drugačija od ove iz naše dimenzije. Dakle ne možete to objasniti sa niti jednim 
konceptom iz ove dimenzije. Dobro je što si vidio to što si vidio. 
 
 Pitanje: Neki učenici su napravili kopije Zhuan Falun-a (Svezak II), sami ih tiskali i 
podijelili na vježbalištima. 
 Učitelj: Prestali smo štampati Zhuan Falun (Svezak II) jer neki njegovi dijelovi su dirnuli 
bolne dijelove budizma. Dakle, potrudili smo se što je više moguće da ne ulazimo u to. Bez obzira, 
prestali smo ga štampati. U redu je ako ste uspjeli nabaviti si kopiju koju možete čitati. Ali ne 
možete štampati kopije i dijeliti ih okolo ili distribuirati ih drugima.  
 
 Pitanje: Inače palim mirisne štapiće dok sviram kineski zither. Mogu li to i dalje raditi? 
 Učitelj: Možeš, jer to nije dio kultivacije. Paliti mirisne štapiće dok sviraš kineski zither je, 
kao glazba, šah, kaligrafija, slikanje, jedna vrsta hobija koja dolazi iz antičke kineske kulture. Ne 
protivim se tome. Ipak dok uzdižete svoju razinu u kultivaciji, postepeno ćete primijetiti da vaši 
obični ljudski interesi postaju sve slabiji i slabiji. Ali nemoj se trenutno siliti na bilo što. 
 
 Pitanje: Neki ljudi misle da manje raspravljanja i više Fa-učenja znači konstantno čitanje 
Zhuan Falun-a i drugih knjiga na glas. Ja mislim da je to ograničeno shvaćanje. 
 Učitelj: U stvari, vi biste trebali samo čitati više Fa. U redu je odmoriti se kada ste umorni 
od čitanja i razgovarati o tome što ste naučili. Ali reći ću vam, ne biste trebali komentirati da li je Fa 
dobar ili nije. I nemojte gubiti puno vremena pričajući o sebi. Trebali biste puno čitati Fa, čitati 
knjigu više. Zar ne? Osoba je kao kontejner, i ona je ono što sadrži. Ako ona sadrži Fa, ona se je 
asimilirala sa Fa; ako je napunjena sa prljavštinom, onda je ona prljavština. 
 
 Pitanje: Peta vježba zahtjeva puno vremena da se dovrši. Kako bismo trebali pratiti 
vrijeme? 
 Učitelj: Nema određenih pravila. Činite to u skladu sa vašim sposobnostima, nema 
specifičnih pravila. Ako vježbate svih pet vježba jednu za drugom to će vam oduzeti dosta vremena. 
Dakle, ako to trenutno ne možete, zaustavite se na pola puta, odmorite se malo, i onda nastavite. Ali 
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morate se držati visokog standarda, truditi se što je više moguće i biti uporni.  
 
 Pitanje: Vrijeme na raspolaganju za kultivaciju je ograničeno. Kako bismo trebali prikladno 
rasporediti vrijeme za vježbanje i za učenje Fa? 
 Učitelj: Ne postoji specifična mjera. [Kada kažem da] je vrijeme za učenje Fa ograničeno,   
to činim da vas ohrabrim da budete marljivi i da i dalje napredujete. Nikada nisam rekao što će se 
desiti kasnije. Samo učite i kultivirajte se. Što se tiče raspoređivanja vremena za Fa-učenje, 
dovoljno je ako puno učite Fa i vježbate ujutro i navečer. Neki ljudi se probude usred noći da bi 
radili meditacijsku vježbu, i to je isto u redu.  
 
 Pitanje: S obzirom da vježbanje doma ili u grupi postiže iste rezultate, da li još uvijek 
moramo voziti sat i pol svaki tjedan kako bi mogli sudjelovati u zajedničkom vježbanju? 
 Učitelj: Vježbati doma ili vani daje iste rezultate. Ali za razliku od vježbanja vani, kada 
vježbate doma nedostaje vam vanjski faktor koji vas motivira da vježbate. Na primjer, kada svi 
sjede u lotus položaju i vi osjećate puno boli, možda ćete vidjeti da nitko ne skida noge, pa će vam 
biti neugodno da ih vi skinete. To vas motivira da produžite dužinu vježbanja. [Na vježbalištima,] 
svi pričaju i ponašaju se u skladu sa Dafa, kao učenici. Taj naš okoliš je najdragocjeniji. Niti jedan 
okoliš u svijetu nije toliko čist kao naš. To ne možete postići doma. Ljudi se previše opuste doma. 
Ponekad bi mogli vježbati više, a ponekad manje; ponekad bi mogli biti marljivi i raditi čvrste 
napretke, a ponekad bi mogli ne biti marljivi. Mogli bi se malo ulijeniti. Ako se stvarno možete 
disciplinirati u kultivaciji, onda su rezultati isti. Ali ako još uvijek imate obične ljudske misli i ne 
možete se dobro disciplinirati, kažem vam da izađete van i vježbate zajedno. 
 Ujedno, uvijek smo govorili o širenju Fa tako da više ljudi može dobiti Fa. Jeste li ikada 
razmislili da prizor, puno vas kako zajedno vježbate je najbolji način širenja Fa? Zašto onda ne idete 
to podržati i ispuniti? Naravno, vi koji živite daleko i nije vam praktično doći, možete vježbati 
doma. Kasnije kada bude više ljudi, možete organizirati novo vježbalište bliže vas. Onda bi vam to 
bilo praktičnije. 
 
 Odgovorio sam na sva vaša pitanja. Neki ljudi su me pitali da izvodim velike mudre. 
(Aplauz) Vaš glasni aplauz kao da predlaže da želite da ih izvodim, zar ne? U redu. Izvoditi ću jednu 
seriju velikih mudra za vas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



34 
 

 
 
 
 
 
 

* Rječnik (sastavljen od prevoditelja)     
 
 
asura   Antički indijski termin za "zloćudne duhove" 
 
bigu   specifični pismeni stil koji je vrlo ograničen 
 
Dafa   "Veliki Zakon," ili "Veliki Put"; skraćenica za praksu čije cijelo ime je Falun 
   Dafa, "Veliki Put Zakonskog Kotača"  
 
Tao   1. Poznat i kao "Dao," taoistički termin za "Put prirode i univerzuma"; 
   2. Prosvijetljeno biće koje je ostvarilo ovaj Tao. 
 
Dharma  Sanskrtska riječ za "Fa," koja se koristi u kontekstu budizma 
 
Fa   "Zakon" ili "Put" 
 
gong   kultivacijska energija 
 
qigong   Opće ime za neke kineske vježbe koje kultiviraju ljudsko tijelo. Qigong je bio 
   vrlo popularan u Kini u nedavnim desetljećima 
 
Zhang Sanfend Besmrtnik iz Tao škole, poznat kao izumitelj taiji (ili "Tai-Chi") 
 
xinxing   "priroda srca" (doslovno), "karakter," ili "um" 
 
Shan   "dobrota," "ljubaznost," "suosjećanje, " "dobrodušnost," (kao Shan iz Zhen,  
   Shan, Ren-a) 
 
Zhen-Shan-Ren Zhen - istina, stvarnost, istinitost; Shan - dobrota, dobrodušnost,   
   suosjećajnost, ljubaznost; Ren – izdržati, tolerirati, suzdržavati se.                 
 
 
                             
            
                                                      
           
 
  
          
   
  
               
   


